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Protokół Nr XLV/24 

z XLV sesji Rady Powiatu w Augustowie 

z dnia 27 marca 2024 r. 

Ad. pkt 1) Otwarcie obrad. 

XLV Sesja Rady Powiatu w Augustowie VI kadencji rozpoczęła się o godz. 1200 w auli 

Augustowskiego Centrum Edukacyjnego w Augustowie przy Alei Kardynała Wyszyńskiego 3. 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Mursztyn otworzył obrady sesji, a następnie przywitał 

wszystkich obecnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że zgodnie z podpisaną listą obecności w sesji 

uczestniczy 12 radnych. (lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu poprosił o naciśnięcie przycisku kworum w aplikacji eSesja, 

aby potwierdzić obecności on-line. 

Zaproponował, że jeżeli radni mają pytania w ramach poszczególnych punktów porządku 

obrad, aby kierowali na piśmie, również w formie pisemnej będą udzielane odpowiedzi. 

Przypomniał, że zgodnie z § 29 ust. 1 Statutu Powiatu Augustowskiego obrady Rady są 

transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania 

obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Powiatu. 

Przewodniczący Rady Powiatu przypomniał również, że zgodnie z § 38 ust. 1 Statutu Powiatu 

Augustowskiego „Głosowania jawne na sesjach Rady odbywają się za pomocą urządzeń 

umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych. W 

przypadku gdy z przyczyn technicznych nie jest to możliwe, przeprowadza się głosowania 

imienne”. 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że w związku z obowiązkiem wynikającym z 

ustawy z dnia 4 kwietnia 2019 roku o dostępności cyfrowej stron internetowych i aplikacji 

mobilnych podmiotów publicznych, nagranie publikowane z posiedzeń Rady Powiatu będzie 

opatrzone napisami. Przewodniczący Rady Powiatu poprosił o zabieranie głosu po zgłoszeniu 

się do dyskusji w aplikacji eSesja i po jego udzieleniu przez Przewodniczącego Rady Powiatu, 

ponieważ generowane napisy będą niezrozumiałe dla osób z ograniczeniami funkcjonalnymi, 

oglądającymi materiał. 

Ad. pkt 2) Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu przypomniał, że proponowany porządek obrad został 

dostarczony wszystkim radnym wraz z materiałami na sesję. (porządek obrad stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu). 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie Starosty Augustowskiego z pracy Zarządu Powiatu. 
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4. Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Augustowie o stanie porządku i 

bezpieczeństwa publicznego za 2023 r. 

5. Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Augustowie o 

stanie bezpieczeństwa w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2023 r. 

6. Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Augustowie o stanie 

bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Augustowskiego za 2023 r. 

7. Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii w Augustowie o stanie zagrożenia 

zakaźnymi chorobami zwierząt w zakresie ASF i ptasiej grypy. 

8. Informacja Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Augustowie z działalności 

w 2023 r. 

9. Przedstawienie sprawozdania z działalności Powiatowej Komisji Bezpieczeństwa i 

Porządku w Augustowie za 2023 r. 

10. Sprawozdanie z wykonania planu finansowego za 2023 r. Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Augustowie. 

11. Sprawozdanie z wykonania planu finansowego za 2023 r. Samodzielnego Publicznego 

Zespołu Zakładów Opieki Długoterminowej w Augustowie. 

12. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Augustowie za 

2023 r. 

13. Sprawozdanie z realizacji Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób z 

Niepełnosprawnościami „Pomocna Dłoń” na lata 2021 – 2030 za rok 2023. 

14. Sprawozdanie z realizacji Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie 

Augustowskim na lata 2022 – 2024 za rok 2023 oraz z efektów pracy organizatora 

rodzinnej pieczy zastępczej za rok 2023. 

15. Sprawozdanie z wysokości w 2023 roku średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych 

przez Powiat Augustowski. 

16. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Augustowskiego za 2023 r.  

17. Przedstawienie informacji o stanie mienia Powiatu Augustowskiego.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Augustowskiego na 2024 rok. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Augustowskiego na lata 2024 – 2030. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia ze Związkiem 

Powiatów „Moniecko - Augustowskim” określającego warunki współdziałania w zakresie 

realizacji zadania pn. „Poprawa jakości infrastruktury drogowej drogi powiatowej 

przebiegającej przez powiat Moniecki i powiat Augustowski - przebudowa z rozbudową 

drogi powiatowej Nr 1220B Dolistowo Stare - Jasionowo” dofinansowywanego ze 

środków Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych, w tym 

przekazania wpłaty tytułem pokrycia części wkładu własnego Związku Powiatów 

„Moniecko - Augustowskiego”. 
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21. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z miejsc 

noclegowych w Zespole Placówek Młodzieżowych Szkolnym Schronisku Młodzieżowym 

nr 2 w Augustowie. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia 

konkursu na stanowisko Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki 

Długoterminowej w Augustowie. 

23. Podjęcie uchwały przyjmującej stanowisko w sprawie przebudowy drogi krajowej nr 8 na 

odcinku Białystok – Augustów – Raczki do parametrów drogi ekspresowej.  

24. Sprawozdania z pracy Komisji Rady Powiatu za 2023 rok. 

25. Przyjęcie protokołów: XLIII/23 z dnia 22 grudnia 2023 r., XLIV/24 z dnia 6 marca 2024 r. 

26. Wolne wnioski. 

27. Zakończenie obrad. 

Radni nie wnieśli uwag do przedłożonego porządku obrad. 

Ad. pkt 3) Sprawozdanie Starosty Augustowskiego z pracy Zarządu Powiatu. 

W trakcie realizacji powyższego punktu na salę obrad przybyli radni: Waldemar Jedliński, 

Michał Kotarski i Ireneusz Sokołowski. W obradach uczestniczyło 15 radnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu. 

Starosta poinformował, że składając sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu, skupi się na 

sprawach najważniejszych. Sprawozdanie w formie pisemnej w pełnym brzmieniu jest 

dostępne podczas obrad sesji. Treść sprawozdania w całości zostanie umieszczona w 

protokole z sesji Rady Powiatu w Augustowie.  

Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu Powiatu w pełnym brzmieniu: 

„Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Składam Wysokiej Radzie sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu za okres od 22  grudnia 

2023 r. do 27 marca 2024 r. Zarząd Powiatu odbył 9 posiedzeń, podjął 77 uchwał. Pod 

obrady Wysokiej Rady Zarząd Powiatu kieruje 6 projektów uchwał. 

Szanowni Państwo, 

Z satysfakcją informuję, że Powiat Augustowski za działania zrealizowane w 2023 r. zajął 1. 

miejsce w Ogólnopolskim Rankingu Powiatów w kategorii „Powiaty o wielkości do 60 tys. 

mieszkańców”, uzyskując zaszczytny tytuł „DOBRY POLSKI SAMORZĄD”. Nagrodę z rąk 

Prezesa Zarządu Związku Powiatów Polskich Andrzeja Płonki otrzymałem podczas 30. 

Zgromadzenia Ogólnego Związku, które odbyło się w dniach 13 – 14 marca w Karpaczu. 

Powiat Augustowski od 2016 roku corocznie zajmuje 1. miejsce w rankingu ZPP, dlatego 

dodatkowo, jako jeden z trzech powiatów z Polski został uhonorowany wyjątkowym 

wyróżnieniem „SAMORZĄDOWY LIDER NAJDŁUŻSZEJ KADENCJI 25-LECIA”. 

Jest to duże wyróżnienie, ponieważ prowadzony od 20 lat ranking, uznawany jest za 

najbardziej obiektywne i prestiżowe zestawienie tego typu w kraju. Oceniane są powiaty pod 

względem działań zrealizowanych w wielu dziedzinach. W trakcie oceny działań 
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zrealizowanych w 2023 r., eksperci przyznawali punkty w ramach 57 kryteriów ujętych w 

siedmiu grupach tematycznych takich jak: rozwój i fundusze, polityka społeczna i zdrowotna, 

edukacja, kultura i sport, działania samorządu na rzecz mieszkańców, przedsięwzięcia 

krajowe i międzynarodowe, inicjatywy ekoenergetyczne i proekologiczne oraz działania 

promocyjne. 

Pragnę też Państwa poinformować, że w wyniku uzyskania pozytywnej oceny 

przeprowadzonej przez Zarząd Fundacji Rozwoju Edukacji i Szkolnictwa Wyższego oraz 

Agencji Kreatywnej PRC, Powiat Augustowski uhonorowany został certyfikatem 

„Samorządowy Lider Edukacji 2024” w ramach 13. Edycji Ogólnopolskiego Konkursu i 

Programu Certyfikacyjnego. Po dokonaniu analizy i oceny zgłoszenia, Komisja Certyfikacyjna 

uznała, że „Powiat Augustowski posiada cechy i atrybuty świadczące o realizacji 

nowoczesnej, innowacyjnej i progresywnej polityki oświatowej oraz wdraża wartościowe 

rozwiązania organizacyjne i merytoryczne w zakresie zarządzania edukacją”. Certyfikat 

przyznano na 12 miesięcy. 

Dodatkowym wyróżnieniem uhonorowana została Pani Bożenna Kondracka – Naczelnik 

Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Starostwa Powiatowego, uzyskując nagrodę specjalną 

„Kobieta Roku w Edukacji”, nadawaną kobietom za szczególne zaangażowanie i działalność w 

zakresie zarządzania oświatą w samorządach. Pani Bożena od 25 lat kieruje Wydziałem 

Edukacji, jest naczelnikiem, który charakteryzuje się wyjątkową dbałością o sprawy 

oświatowe. 

Wysoka Rado,  

Zarząd Powiatu po raz kolejny podjął stanowisko w sprawie przebudowy drogi krajowej nr 8 

na odcinku Białystok – Augustów – Raczki do parametrów drogi ekspresowej 2+2 ze względu 

na jej kluczowe znaczenie w ruchu lokalnym, regionalnym, krajowym i międzynarodowym. 

Ponadto, pod obrady sesji przygotowany został projekt stanowiska Rady Powiatu w tej 

sprawie. 

Zarząd Powiatu zawarł porozumienie z firmą Budimex S.A. ustalające trasę, czas trwania oraz 

warunki transportu na kolejnym odcinku drogi powiatowej 1228B Sztabin – Krasnybór – 

Jastrzębna – Lipsk w związku z realizacją Budowy Obwodnicy Sztabina w ciągu drogi krajowej 

nr 8. 

W czasie korzystania przez Wykonawcę z drogi powiatowej na ww. odcinku, Wykonawca 

zobowiązuje się do: 

1) bieżącego wykonywania na własny koszt napraw powstałych z przyczyn leżących po 

stronie Wykonawcy uszkodzeń, w tym: uszkodzeń nawierzchni jezdni, chodników, 

poboczy, przepustów i oznakowania pionowego, 

2) ponoszenia odpowiedzialności za wszelkie szkody wyrządzone Zarządcy oraz osobom 

trzecim, 

3) bieżącego informowania Zarządcy o planowanych dodatkowych utrudnieniach dla 

ruchu związanych z użytkowaniem i naprawą ww. odcinka drogi, 
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4) wprowadzania na własny koszt ewentualnych zmian w organizacji ruchu (w związku z 

realizacją inwestycji). 

Przed zwrotnym przekazaniem drogi Wykonawca wykona: 

1) na własny koszt nową warstwę ścieralną z mieszanki bitumicznej na istniejącej 

szerokości jezdni, przy czym w przypadku większych odkształceń nawierzchni, przed 

ułożeniem warstwy ścieralnej, należy dokonać miejscowego wyrównania masą 

bitumiczną na pierwszym odcinku oraz napraw powstałych uszkodzeń na drugim 

odcinku, gdzie dodatkowo, gdy odległości uszkodzenia nawierzchni bitumicznej 

zlokalizowane będą w odstępach mniejszych niż 10 m, naprawa zostanie połączona w 

jeden odcinek, tak, aby uniknąć łączeń poprzecznych. 

2) naprawy przepustów, chodników, nowego oznakowania pionowego uszkodzonych w 

trakcie korzystania z drogi powiatowej. 

Pragnę Państwa poinformować, że Wykonawca wielkiego zadania zeszłorocznego Centrum 

Komunikacyjnego Augustowa przystąpił do malowania, ze względu na sprzyjające warunki 

atmosferyczne, poziomego oznakowania grubowarstwowego na jezdni. To zamknie proces 

inwestycyjny, który w obszarze budowy ulic zakończyliśmy w zeszłym roku. Dzięki temu 

zostaną oddane do użytku kluczowe ulice w centrum miasta, a więc ulica Młyńska, Kościelna, 

księdza Skorupki, księdza Ściegiennego. Możemy być dumni z tej inwestycji. 

Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją z otwarcia ofert w postępowaniu pn. 

„Przebudowa/remont strategicznych dróg i ulic powiatowych w Augustowie – poprawa 

dostępności komunikacyjnej do nowopowstałej jednostki wojskowej i dworca PKP”. Na 

realizację tego zadania Powiat przeznaczył kwotę w wysokości 2 105 264 zł. Do 

postępowania przystąpiły trzy firmy. W ramach zadania wyodrębniono dwie części. W części 

1, tj. odcinek ul. Turystycznej, najkorzystniejszą ofertę złożyła firma EKODROM Sp. z o. o. z 

Augustowa, która za wykonanie tej części zadania zaproponowała kwotę 1 023 599,32 zł. W 

części 2, tj. odcinek ul. Dworcowej, najkorzystniejszą ofertę złożyła firma Przedsiębiorstwo 

Drogowo-Mostowe Spółka Akcyjna z Suwałk, która za wykonanie tej części zadania 

zaproponowała kwotę 444 330 zł. Koszt nadzoru na obie części to około 30 tys. zł, więc 

łączna wartość zadania wyniesie około 1 497 929,32 zł. W dniu 19 marca br. zostały zawarte 

umowy z Wykonawcami na te zadania i w ciągu dwóch miesięcy Wykonawcy zobowiązali się 

te zadania wykonać. 

Dzięki wygospodarowaniu dodatkowych środków w tym przetargu, pojawiła się wolna kwota 

ponad 600 tys. zł i zostanie przeznaczona na remont zachodniej pierzei targowicy w centrum 

Augustowa – ul. Wierzbnej – od Rynku Zygmunta Augusta do ul. Nowomiejskiej. 

Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją z otwarcia ofert w postępowaniu pn. „Remont dróg 

powiatowych w celu podniesienia dostępności do dróg wojewódzkich Nr 664 i Nr 673 na 

terenie Gminy Lipsk”. Na realizację tego zadania Powiat przeznaczył kwotę w wysokości 8 

342 563,96 zł. Do postępowania przystąpiły trzy firmy. W ramach zadania wyodrębniono trzy 

części. W części 1, tj. remont drogi powiatowej Nr 1231B od dr. woj. nr 664 – Krasne, 

najkorzystniejszą ofertę złożyła firma Przedsiębiorstwo Drogowo-Mostowe Spółka Akcyjna z 
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Suwałk, która za wykonanie tej części zadania zaproponowała kwotę  

1 313 913,11 zł. W części 2, tj. remont drogi powiatowej Nr 1236B Lipsk – Rogożynek oraz w 

części 3, tj. remont drogi powiatowej Nr 1238B Kopczany – Dulkowszczyzna – Stary Rogożyn 

– Rogożynek, najkorzystniejsze oferty złożyła firma EKODROM Sp. z o. o. z Augustowa, która 

za wykonanie części 2 zadania zaproponowała kwotę 2 533 590,90 zł, za wykonanie części 3 

kwotę 3 114 948,47 zł. Koszt nadzoru na całe zadanie wraz z działaniami informacyjnymi to 

około 155 tys. zł, więc łączna wartość zadania wyniesie około 7,12 mln zł. W tym przypadku 

umowy czekają na podpisanie przez Zarząd. Łączna kwota oszczędności w budżecie Powiatu 

na całym zadaniu wynosi około 400 tys. zł. 

Informuję, że Podlaski Zarząd Dróg Wojewódzkich w Białymstoku zwrócił się z wnioskiem w 

sprawie wydania opinii poprzedzającej wniosek o wydanie decyzji o zezwolenie na realizację 

inwestycji drogowej dotyczącej „Budowy i rozbudowy drogi wraz z budową ścieżki 

rowerowej w ciągu drogi wojewódzkiej Nr 662 na odcinku Augustów – Suwałki”. 

Zarząd Powiatu postanowił pozytywnie zaopiniować wniosek. Inwestycja ta stanowi ważną 

inwestycję lokalną na drodze wojewódzkiej. 

Zarząd Powiatu postanowił kontynuować w bieżącym roku zadanie „Budowy chodnika w 

ciągu drogi powiatowej Nr 2540B Raczki – Sucha Wieś – Janówka – Augustów w m. 

Janówka”. Proponuje się, podobnie jak w ubiegłym roku, realizację kolejnego odcinka o 

wartości 150 tys. zł, w tym połowa kwoty, tj. 75 tys. zł, pochodziłaby z budżetu Gminy 

Augustów. 

Zarząd Powiatu mając na uwadze poprawę bezpieczeństwa wszystkich uczestników ruchu 

drogowego na ulicach w Augustowie, w tym poprawę płynności pojazdów, postanowił 

wystąpić do Dyrektora Oddziału GDDKiA w Białymstoku z wnioskiem o przeanalizowanie 

możliwości wykonania skrzyżowań o ruchu okrężnym w obrębie skrzyżowań ulic: 

1) Chreptowicza (droga krajowa Nr 16) / Obrońców Westerplatte (droga wojewódzka Nr 

664) / Wypusty (droga powiatowa Nr 2563B), 

2) Wojska Polskiego (droga krajowa Nr 16) / Arnikowa (droga gminna Nr 102422B) / 

Ziemiańska (droga gminna Nr 102568B). 

Ulice Wypusty i Arnikowa łączą bezpośrednio osiedle Wypusty z drogą krajową Nr 16. 

Na osiedlu swoje siedziby mają przedsiębiorstwa i zakłady pracy zatrudniające dużą liczbę 

osób, a jednocześnie w szybkim tempie postępuje tu budownictwo mieszkaniowe, zarówno 

wielorodzinne, jak i jednorodzinne. Ponadto przy skrzyżowaniu drogi Nr 16 z ulicami 

Arnikową i Ziemiańską zlokalizowany jest największy w Augustowie kompleks handlowy, a na 

natężenie ruchu pojazdów na tym skrzyżowaniu wpływają dodatkowo pojazdy wyjeżdżające 

z miasta oraz wjeżdżające od strony Białegostoku, Warszawy i obwodnicy Augustowa. 

Uwarunkowania te sprawiają, że natężenie ruchu pojazdów na tych skrzyżowaniach jest 

bardzo duże, zaś wyjątkowo znaczące w godzinach szczytu, cyklicznie w godzinach porannych 

i popołudniowych, gdzie niejednokrotnie dochodzi do bardzo niebezpiecznych sytuacji 

drogowych. 
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Działaniem, które prawdopodobnie dodatkowo poprawiłoby bezpieczeństwo uczestników 

ruchu drogowego i płynność pojazdów, byłaby przebudowa ronda „NSZZ Solidarność” w 

ciągu drogi krajowej Nr 16. Na tym rondzie, od którego odchodzi ulica powiatowa Wojska 

Polskiego prowadząca do centrum miasta, oraz ulica miejska Mazurska w kierunku Olsztyna, 

tworzą się w godzinach szczytu największe korki. Do rozważenia pozostaje kwestia 

przebudowy tego ronda poprzez utworzenie na nim dwóch pasów, wyraźnie 

wyodrębnionych i wydzielonych dzięki zastosowaniu, zamiast malowanych na asfalcie linii, 

innego rodzaju nawierzchni. 

Wysoka Rado, 

Zastępca Komendanta Podlaskiego Oddziału Straży Granicznej w Białymstoku płk SG Marek 

Sochański zwrócił się z pismem w sprawie pozyskanych przez Powiat środków oraz dalszych 

potrzeb w zakresie naprawy dróg uszkodzonych w wyniku działań związanych z kryzysem 

migracyjnym. 

W odpowiedzi, Zarząd Powiatu postanowił poinformować, że Powiat Augustowski 

podejmował i podejmuje wszelkie możliwe kroki, mające na celu naprawę lub modernizację 

dróg uszkadzanych w związku z trwającym kryzysem migracyjnym. Były to zarówno działania 

w zakresie pozyskiwania środków między innymi z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, 

Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych (w tym realizowaną przy 

współpracy z Ministerstwem Obrony Narodowej ósmą edycją tego programu), z budżetu 

Województwa Podlaskiego, jak również współdziałanie z Wykonawcą budującym zaporę na 

granicy oraz z Wojskiem Polskim. Niemniej jednak z uwagi na ograniczone możliwości 

finansowe Powiatu, ogrom potrzeb w zakresie inwestycji drogowych, nie tylko w obszarze 

przygranicznym, oraz fakt, że nawet naprawione czy zmodernizowane drogi ze względu na 

nasilony transport w obszarze przygranicznym, w sposób nieprzerwalny wymagają 

podejmowania zwiększonych działań utrzymaniowych i naprawczych (uzupełnianie poboczy, 

naprawy spękań i ubytków profilowanie i uzupełnianie korpusów drogowych dróg 

żwirowych, a w okresie zimowym nasilonych działań związanych z zimowym utrzymaniem), 

wszelka pomoc w tym zakresie będzie nieoceniona. 

W piśmie, Zarząd Powiatu postanowił wskazać priorytetowe zadania drogowe w obszarze 

przygranicznym, które wymagają realizacji, tj.: 

1) Kontynuacja/dokończenie modernizacji drogi powiatowej Nr 1234B Gruszki – 

Rubcowo – Skieblewo – do dr. Nr 664. Jest to droga istotna zarówno w układzie 

komunikacyjnym powiatu jak i w związku z trwającym kryzysem migracyjnym. Łączy 

drogi wojewódzkie Nr 664 i Nr 672 oraz stanowi połączenie siedzib Gminy Płaska i 

Gminy Lipsk, a także siedzib placówek Straży Granicznej w Płaskiej i Lipsku oraz 

punkty stacjonowania wojska w Gruszkach i Lipsku. W latach 2020–2022 

przebudowano/rozbudowano odcinki drogi długości około 3,3 km, natomiast na 2024 

rok planowana jest modernizacja kolejnych ok. 4 km tej drogi przy dofinansowaniu z 

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg oraz Programu Inwestycji Strategicznych. 

Pozostały odcinek długości około 9 km wymaga podjęcia pilnych działań. 
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2) Wykonanie nawierzchni utwardzonej w ciągu drogi powiatowej Nr 1233B 

Mikaszówka – Rygol – Muły na dotychczas nieutwardzonym odcinku od m. Rygol do 

m. Muły długości ok 4,3 km. Od czasu powstania kryzysu migracyjnego ten odcinek 

drogi był już wielokrotnie naprawiany poprzez wykonywanie uzupełnienia korpusu 

drogowego zarówno przez Powiat w ramach bieżącego utrzymania, jak i przez 

Wykonawcę zapory na granicy, a także Nadleśnictwo Płaska. Warunki terenowe oraz 

dalszy znaczący ruch pojazdów związanych z kryzysem powoduje wyboje, koleiny, 

zastoiska wodne, „tarkę” na odcinku nieutwardzonym (żwirowym) tej drogi. W 2023 

roku Powiat dokonał z własnych środków remont mostu przez rzekę Szlamica w ciągu 

tej drogi w miejscowości Muły o wartości ok. 1,25 mln zł. Remont mostu umożliwił 

przejazd pojazdami o większej masie bez konieczności korzystania z objazdu drogą 

leśną, jednak spowodował zwiększenie ruchu na tej drodze powiatowej, zwłaszcza na 

odcinku przebiegającym przez miejscowość Muły. 

Zarząd Powiatu zapoznał się ze sprawozdaniem z pracy Powiatowego Zarządu Dróg, 

Powiatowego Urzędu Pracy oraz szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez Powiat 

Augustowski za 2023 rok. Zarząd pozytywnie ocenił pracę jednostek. 

Pragnę podziękować wszystkim dyrektorom, kierownikom, naczelnikom za wysokie wyniki 

pracy, w tym Dyrektorowi PZD i jego pracownikom. W tym roku zostały przewidziane 

inwestycje drogowe do realizacji przez Powiat Augustowski na poziomie 50 mln zł, podobnie 

jak w roku ubiegłym. 

Szanowni Państwo, 

Burmistrz Miasta Augustowa zwrócił się z wnioskiem w sprawie wydania opinii 

poprzedzającej wniosek o wydanie decyzji o zezwolenie na realizację inwestycji drogowej 

polegającej na: „Rozbudowie ul. Mazurskiej w Augustowie wraz z budową i przebudową 

urządzeń towarzyszącej infrastruktury technicznej oraz budową kanalizacji deszczowej w 

pasach drogowych ulic: Raczkowskiej i Rajgrodzkiej oraz na działce o nr ewid. 261”. 

Po przeprowadzonej analizie złożonego wniosku stwierdzono braki formalne oraz 

niedokładności uniemożliwiające wydanie opinii. Przedłożony załącznik „Analiza powiązania 

drogi z innymi drogami publicznymi” zawierał jedynie zapis, że „ul. Mazurska łączy ul. Wojska 

Polskiego z ul. Raczkowską”. Nie było analizy w zakresie aktualnych i planowanych 

parametrów i rozwiązań w zakresie skrzyżowań występujących w ciągu ul. Mazurskiej, w tym 

z ulicami powiatowymi: Kwaśna, Głowackiego, Żurawia. Załącznik „Określenie zmian w 

dotychczasowej infrastrukturze zagospodarowania terenu” nie zawierał nawet 

podstawowych parametrów planowanych do wykonania elementów, w szczególności 

informacji i danych dotyczących planowanej do wykonania kanalizacji deszczowej w pasach 

drogowych ulic powiatowych: Raczkowskiej i Rajgrodzkiej na odcinku długości około 1,5 km. 

Według załączonej mapy w zakres inwestycji wchodzić miałaby budowa dworca/zajezdni 

autobusowej poza pasem drogowym ulicy Mazurskiej, co w żaden sposób nie zostało ujęte w 

części opisowej wniosku.  
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W związku z powyższym, 2 stycznia 2024 r. Zarząd Powiatu postanowił wezwać do 

uzupełnienia braków formalnych złożonego wniosku.  

W dniu 12 stycznia br. wpłynął kolejny wniosek Burmistrza Augustowa w tej sprawie. 

W wyniku ponownej analizy wniosku Zarząd Powiatu postanowił postanowieniem z dnia 26 

stycznia 2024 r. zaopiniować pozytywnie część dotyczącą rozbudowy ul. Mazurskiej w 

Augustowie wraz z budową i przebudową urządzeń towarzyszącej infrastruktury technicznej. 

Natomiast część wniosku w zakresie budowy kanalizacji deszczowej w pasach drogowych ulic 

Raczkowskiej i Rajgrodzkiej oraz na wskazanych we wniosku działkach, a także budowy „pętli 

autobusowej” Zarząd Powiatu zaopiniował negatywnie. 

Zdaniem Zarządu, wniosek w zakresie budowy kanalizacji deszczowej w pasach drogowych 

wybudowanych oraz urządzonych już dróg powiatowych ulic Rajgrodzkiej i Raczkowskiej 

będzie stanowić urządzenie niezwiązane z funkcjonowaniem, potrzebami zarządzania drogą 

lub potrzebami ruchu drogowego ww. dróg powiatowych. Dlatego decyzja na przedmiotowy 

zakres zadania nie powinna być wydana na podstawie ustawy z 10 kwietnia 2003 r. o 

szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych, 

dalej u.z.r.i.d. Podobnie budowa „pętli autobusowej” – inwestycji projektowanej poza pasem 

drogowym ul. Mazurskiej i ul. Siewnej, a także budowa samej kanalizacji deszczowej na 

działce, która nie stanowi obecnie pasa drogowego drogi publicznej i nie jest przewidywana 

pod drogę publiczną, nie mogą być realizowane na podstawie przepisów u.z.r.i.d., lecz na 

zasadach ogólnych, określonych w ustawie z dnia 7 lipca 1994 r. Prawo budowlane. Ponadto 

uprawnienia, obowiązki i zadania wynikające z u.z.r.i.d. wykonuje właściwy zarządca drogi. W 

przedmiotowej sytuacji Burmistrz Miasta Augustowa nie jest uprawniony do realizacji w 

trybie u.z.r.i.d tak dużego zakresu prac w pasach drogowych dróg powiatowych ulic 

Rajgrodzkiej i Raczkowskiej, których zarządcą jest Zarząd Powiatu. 

Burmistrz Augustowa w dniu 2 lutego 2024 r. złożył do Samorządowego Kolegium 

Odwoławczego w Suwałkach zażalenie na postanowienie Zarządu Powiatu z dnia 26 stycznia 

2024 r. w części dotyczącej negatywnego zaopiniowania przedmiotowego projektu 

polegającej na budowie kanalizacji deszczowej w pasach drogowych ulic Raczkowskiej i 

Rajgrodzkiej, a także budowy „pętli autobusowej”. 

Samorządowe Kolegium Odwoławcze postanowieniem z dnia 11 marca 2024 r. stwierdziło 

niedopuszczalność zażalenia złożonego przez Gminę Miasto Augustów na postanowienie 

Zarządu Powiatu w przedmiotowej sprawie.  

Szanowni Państwo, 

W omawianym okresie, Zarząd Powiatu postanowił o: 

1) organizacji nauczania indywidualnego w Augustowskim Centrum Edukacyjnym i w  

II Liceum Ogólnokształcącym,  

2) przyznaniu I Liceum Ogólnokształcącemu dodatkowych godzin na organizację 

indywidualnego toku nauki z języka angielskiego. 
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3) przyznaniu II Liceum Ogólnokształcącemu oraz Augustowskiemu Centrum 

Edukacyjnemu dodatkowych godzin na organizację zajęć rewalidacyjnych. 

4) przyznaniu dodatkowych godzin na organizację zajęć sportowo-rekreacyjnych na 

kompleksach boisk „Orlik 2012”. 

5) organizacji przez szkoły zajęć sportowo-rekreacyjnych uczniom w czasie ferii 

zimowych w roku szkolnym 2023/2024. 

6) sfinansowaniu udziału uczniów Zespołu Szkół Specjalnych w zajęciach w ramach 

programu wychowania wodnego, przeznaczając na ten cel kwotę 1 632 zł. 

7) przyjęciu planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli na 2024 

rok. 

8) przyznaniu Pani Bożenie Bendig, nauczycielce Zespołu Szkół Ogólnokształcących, 

nagrody Starosty Augustowskiego za osiągnięcia w pracy dydaktyczno-wychowawczej 

oraz za wkład pracy jako założycielce i opiekunce Teatru Res Humanae, który 

obchodził w styczniu br. jubileusz 35-lecia istnienia. 

9) zakupie upominku Szkole Podstawowej w Netcie z okazji obchodów 30-lecia nadania 

imienia Sybiraków, przeznaczając na ten cel kwotę 700 zł. 

10) zatwierdzeniu zmian do arkusza organizacji I Liceum Ogólnokształcącego 

wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Augustowie, na rok 

szkolny 2023/2024. 

11) zatwierdzeniu zmian do arkusza organizacji Augustowskiego Centrum Edukacyjnego 

w Augustowie na rok szkolny 2023/2024. 

12) przyznaniu dodatkowych godzin na konsultacje szkolne przygotowujące uczniów do 

egzaminu maturalnego i egzaminu zawodowego. 

13) sfinansowaniu wyjazdu uczniów na zajęcia do jednostki wojskowej w Kolnie, 

przeznaczając na ten cel kwotę 1 500 zł. 

14) wyznaczeniu szkoły ponadpodstawowej, tj. Augustowskiego Centrum Edukacyjnego, 

organizującej w 2024 roku wycieczkę edukacyjną organizowaną w ramach Lokalnego 

programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży oraz wyrównywania 

szans edukacyjnych. W dniu wczorajszym został zatwierdzony program, 

harmonogram i kosztorys wycieczki. 

15) ustaleniu liczby oddziałów klas pierwszych wszystkich typów szkół oraz liczby uczniów 

przyjmowanych do tych klas w roku szkolnym 2024/2025. 

16) przeprowadzeniu naboru elektronicznego z wykorzystaniem systemu 

informatycznego wspomagającego rekrutację do publicznych szkół 

ponadpodstawowych dla młodzieży na rok szkolny 2024/2025. 

17) zakupie karnetów na pływalnię żołnierzom 1 Batalionu Saperów w Augustowie, 

przeznaczając na ten cel kwotę 2 000 zł. 

18) udzieleniu 18 uczniom stypendiów szkolnych za wyniki w nauce, 8 uczniom za wyniki 

sportowe i 9 uczniom szkół branżowych kształcących się w zawodach poszukiwanych 

na rynku pracy. Aktualnie wysokość stypendium wynosi 1 240 zł. 
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19) ustaleniu wysokości dodatków funkcyjnych i dodatków motywacyjnych dyrektorom 

szkół i placówek oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Powiat 

Augustowski. 

20) zakupie nagród druhom Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych startującym na szczeblu 

powiatowym w I Halowych Młodzieżowych Zawodach Sportowo-Pożarniczych, 

przeznaczając na ten cel kwotę 1 000 zł. 

21) ustaleniu wysokości dotacji w 2024 roku na jednego ucznia szkół niepublicznych oraz 

na jedno dziecko i wychowanka placówek niepublicznych wpisanych do ewidencji 

prowadzonej przez Starostę Augustowskiego oraz określenia wysokości dotacji na 

jednego ucznia niepublicznego liceum ogólnokształcącego dla dorosłych i 

niepublicznej szkoły policealnej, który uzyskał świadectwo dojrzałości lub dyplom 

potwierdzający kwalifikacje zawodowe. 

22) przyznaniu środków finansowych w wysokości 50 000 zł na wykonanie dokumentacji 

technicznej i kosztorysu modernizacji bieżni lekkoatletycznej i boiska w II LO. 

23) dofinansowaniu wyjazdu delegacji dwóch nauczycieli ACE do Włoch na obchody 80. 

rocznicy Bitwy pod Monte Cassino. 

24) dofinansowaniu nauczycielom za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady 

kształcenia nauczycieli w I półroczu 2024 roku. 

25) zatwierdzeniu wniosków komisji o przyznanie zasiłków pieniężnych na pomoc 

zdrowotną nauczycielom oraz nauczycielom emerytom i rencistom korzystającym z 

opieki zdrowotnej. 

26) zakupie nagród uczestnikom I Edycji Konkursu Młodych Talentów Aktorskich – 

AUGUST 2024. 

Na wniosek Dyrektora Augustowskiego Centrum Edukacyjnego, Zarząd Powiatu zatwierdził 

„Diagnozę potrzeb Technikum Nr 1 im. 2 Korpusu Polskiego Augustowskiego Centrum 

Edukacyjnego”. Diagnoza została opracowana przez zespół pod kierunkiem dyrektora szkoły 

z uwzględnieniem opinii zebranych od przedstawicieli grona pedagogicznego, uczniów oraz 

pracodawców, z którymi szkoła współpracuje. Opracowanie Diagnozy była wymogiem do 

złożenia wniosków o dofinansowanie projektów pn. „Fachowcy w ACE” oraz „WspółprACE z 

pracodawcami” w ramach Programu Regionalnego Fundusze Europejskie dla Podlaskiego 

2021–2027. 

Zarząd Powiatu udzielił Dyrektorowi ACE pełnomocnictwa do przygotowania i podpisania 

wniosku o dofinansowanie obu projektów. 

Pragnę poinformować, że w dniu dzisiejszym zostały otwarte oferty na wykonanie parkingów 

przy Augustowskim Centrum Edukacyjnym. Zostało złożonych pięć ofert. Najbardziej 

korzystną ofertę przedstawiła firma z Gołdapi za kwotę przewyższającą nieco założenia 

kosztorysowe, kwota 302 797,38 zł, a więc ten parking zostanie zrealizowany. 

Chciałbym poinformować na jakim etapie jest przygotowanie do realizacji budowy sali 

gimnastycznej przy ACE. Do dnia dzisiejszego nie wpłynął plan zagospodarowania 

przestrzennego tego terenu uchwalany przez Radę Miejską w Augustowie. Owszem, Zarząd 
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Powiatu otrzymał projekt planu zagospodarowania przestrzennego tej części Augustowa na 

północ od rzeki Netty i Kanału Augustowskiego, ale nie dotyczy to terenu ACE, tylko obszaru 

przy ujściu rzeki Netty.  

Zarząd Powiatu wyraził zgodę na przygotowanie i złożenie wniosku przez Dyrektor Zespołu 

Szkół Ogólnokształcących na realizację w ramach Programu ERASMUS+ projektu pn. 

„Piramowicz w Walencji”. Projekt ma na celu poznanie kultury i tradycji Hiszpanii, 

podniesienie kompetencji językowych, poznanie systemu edukacji, metod i narzędzi pracy 

oraz wymianę doświadczeń z dydaktykami pracującymi w hiszpańskich szkołach. Realizacja 

projektu planowana jest w okresie od 1 listopada 2024 roku do 30 kwietnia 2026 roku. 

Projekt będzie finansowany w 100% ze środków europejskich. 

Zarząd Powiatu udzielił Dyrektorowi Zespołu Szkół Specjalnych pełnomocnictwa do złożenia 

wniosku o udzielenie wsparcia finansowego w ramach przedsięwzięcia „Poznajemy 

Podlaskie” realizowanego przez Podlaską Regionalną Organizację Turystyczną. Zaplanowano 

jednodniowy wyjazd do Białowieży dla 30 uczniów i 8 nauczycieli/opiekunów w kwocie 7 500 

zł. Szkoła uzyskała dofinansowanie, Zarząd Powiatu upoważnił Starostę i Wicestarostę do 

podpisania umowy o udzielenie dotacji. 

Pragnę podkreślić, że jest to duża zasługa dyrektora i szkoły, ponieważ Zespół Szkół 

Specjalnych został najwyżej sklasyfikowany ze wszystkich szkół w Augustowie. 

Zarząd Powiatu wyraził zgodę na organizację edukacyjnego wyjazdu tematycznego za 

osiągnięcia artystyczne członków szkolnego teatru RES HUMANAE. Wyjazd odbędzie się w 

dniach 3-5 kwietnia 2024 r. na trasie Warszawa – Łódź. W wyjeździe uczestniczyć będzie 

35- osobowa grupa młodzieży aktywnie pracująca w teatrze i osiągająca sukcesy sceniczne 

wraz z 2 opiekunami. Koszt wyjazdu na jednego uczestnika wynosi 971 zł, czyli łącznie 

33 985  zł. 

Zarząd Powiatu upoważnił Dyrektor Zespołu Szkół Ogólnokształcących do podpisania umowy 

współpracy z Politechniką Białostocką. Współpraca będzie miała na celu wymianę wiedzy i 

doświadczeń, podejmowanie różnych działań edukacyjnych, co przełoży się na rozwój 

zainteresowań i pogłębienie wiedzy uczniów z przedmiotów ścisłych.  

Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją o udzieleniu w 2024 r. wsparcia finansowego w 

ramach Programu Rozwoju Czytelnictwa dla II Liceum Ogólnokształcącego i Technikum Nr 1 

w Augustowskim Centrum Edukacyjnym. Łączny koszt zadania obejmujący obie szkoły 

wyniesie 30 000 zł, w tym dotacja – 24 000 zł, wkład własny Powiatu – 6 000 zł. Środki 

finansowe zostaną przeznaczone m.in. na zakup lektur, czytników ebooków i odtwarzaczy 

audiobooków. 

Zarząd Powiatu przyjął sprawozdania: 

1) z realizacji w 2023 roku kalendarza uroczystości, imprez, konkursów i zawodów 

sportowych w zakresie kultury, sportu, turystyki i promocji, współorganizowanych 

przez Powiat Augustowski. 



13 
 

2) z rozliczenia dotacji udzielonych przez Powiat Augustowski w 2023 roku w zakresie 

oświaty i wychowania oraz edukacyjnej opieki wychowawczej. 

3) z wysokości w 2023 roku średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych 

przez Powiat Augustowski oraz jego korektę. 

Informuję, że Prokuratura Rejonowa w Augustowie wydała postanowienie o umorzeniu 

dochodzenia w sprawie przebudowy w latach 2006-2007 boiska przy II Liceum 

Ogólnokształcącym w Augustowie, z uwagi na brak danych dostatecznie uzasadniających 

podejrzenie popełnienia czynu. 

Wysoka Rado, 

Zarząd Powiatu zapoznał się ze sprawozdaniem z pracy SP ZZOD w Augustowie za 2023 rok. 

W 2023 roku jednostka zatrudniała 57 osób na umowę o pracę i 52 osoby na umowę 

zlecenie. SP ZZOD posiadał w roku 2023 87 łóżek zarejestrowanych w Rejestrze Wojewody. 

Liczba łóżek zakontraktowanych z Narodowym Funduszem Zdrowia w ciągu roku 

przedstawiała się następująco: 

− w I kwartale: Zakład Pielęgnacyjno-Opiekuńczy 54,58 łóżka, w tym 5 łóżek dla 

pacjentów wentylowanych mechanicznie, Zakład Opiekuńczo-Leczniczy 6,6 łóżka, 

Hospicjum Stacjonarne 6,7 łóżka, 

− w II kwartale: Zakład Pielęgnacyjno-Opiekuńczy 58 łóżek, w tym 8 łóżek dla 

pacjentów wentylowanych mechanicznie, Zakład Leczniczo-Opiekuńczy 17 łóżek, 

Hospicjum Stacjonarne 6,7 łóżka, 

− w drugim półroczu: Zakład Pielęgnacyjno-Opiekuńczy 59 łóżek, w tym 9 łóżek dla 

pacjentów wentylowanych mechanicznie, Zakład Leczniczo-Opiekuńczy 17 łóżek, 

Hospicjum Stacjonarne 8,5 łóżka. 

W 2023 roku w SP ZZOD było 234 pacjentów: w Zakładzie Pielęgnacyjno-Opiekuńczym 123 

osoby, w tym pacjentów wentylowanych mechanicznie 34, w Zakładzie Opiekuńczo-

Leczniczym 53 pacjentów, w Hospicjum Stacjonarnym 58 osób.  

Koszty działalności medycznej SP ZZOD za rok 2023 wyniosły 10 743 665,41 zł, co stanowiło 

99,9% planu. W relacji rok do roku nastąpił wzrost kosztów działalności o kwotę  

3 808 381,65 zł tj. o 55%, co było spowodowane dużym wskaźnikiem inflacji oraz wzrostem 

kosztów wynagrodzeń i pochodnych od wynagrodzeń, a także zwiększeniem ilość łóżek w 

zakładzie. Stan zobowiązań na dzień 31 grudnia 2023 r. wyniósł 1 484 729,77 zł. Stan 

należności na dzień 31 grudnia 2023 r., wyniósł 1 002 779,63 zł, w tym 1 002 398,93 zł 

należności od Narodowego Funduszu Zdrowia. 

Podczas Zarządu Powiatu w dniu 26 marca br. Dyrektor poinformowała, że NFZ zapłaci w 

100% za świadczenia wykonane ponad limit umowy, co pozwoli osiągnąć wynik dodatni za 

rok 2023 w kwocie 60 621,02 zł (z kosztami amortyzacji). Dyrektor przekazała informację, że 

została podpisana ugoda z NFZ dotycząca zapłaty za świadczenia ponadlimitowe. 

Szanowni Państwo, 
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Zarząd Powiatu zapoznał się ze sprawozdaniem z pracy SP ZOZ w Augustowie za 2023 rok. W 

2023 roku jednostka zatrudniała ogółem 410 pracowników, w tym 270 osób na umowę o 

pracę, 71 osób na umowę zlecenie i 69 osób na kontraktach.  

Kluczowe działania, które zostały podjęte i zakończone w SP ZOZ: 

1) Poradnia okulistyczna – kompleksowe wyposażenie na kwotę ogółem 384 271,56 zł, 

zakontraktowanie usług i uruchomienie komórki organizacyjnej, 

2) Poradnia alergologiczna – zakontraktowanie usług i uruchomienie komórki 

organizacyjnej, 

3) Poradnia ginekologiczno-położnicza – zakup aparatu USG w wysokości 195 000 zł, 

4) Remont dwóch klatek schodowych w budynku głównym polegający na malowaniu 

ścian i lamperii na kwotę ogółem 60 000 zł, 

5) Modernizacja instalacji przeciwpożarowej na kwotę ogółem 19 499,99 zł, 

6) Modernizacja rozdzielni elektrycznej na kwotę ogółem 60 000 zł. 

W związku z otrzymaniem środków na dofinansowanie szpitalnych oddziałów ratunkowych 

w latach 2024-2025, SP ZOZ będzie realizował zadanie „Podniesienie jakości świadczeń 

opieki medycznej poprzez modernizację oraz doposażenie SOR w Augustowie” na ogólną 

kwotę 9 996 195 zł (m.in. zostanie uruchomiona własna pracownia TK w IV kwartale 2024 r.). 

Na posiedzeniu Zarządu w dniu 26 marca br. Dyrektor poinformowała, że przedłożone 

sprawozdania z wykonania planu finansowego za 2023 rok zostały zaktualizowane. Minister 

Zdrowia w dnia 20 marca br. przygotowała projekt rozporządzenia przewidujący wypłatę w 

2024 roku specjalnych dodatków do ryczałtu tym świadczeniodawcom, którzy za poprzedni 

okres rozliczeniowy wykazali tzw. nadwykonania ryczałtu, w tym SP ZOZ w Augustowie. 

Dodatki te miałyby być wypłacane w wysokości 50% wypracowanych nadwykonań. SP ZOZ 

wykazał nadwykonanie ryczałtu w kwocie 4 304 515,36 zł (spowodowane wzrostem liczby 

pacjentów w szpitalu o ok. 40%), co oznaczałoby, że specjalny dodatek dla Szpitala wyniósłby 

2 152 257,68 zł. Powyższe rozwiązanie ma na celu zrekompensowanie świadczeniodawcom 

dodatkowych kosztów związanych z koniecznością spłaty tzw. „długu zdrowotnego”, 

będącego następstwem pandemii COVID-19, co przełożyło się na wzrost liczby świadczeń 

opieki zdrowotnej udzielonych w 2023 roku, w niektórych przypadkach znacznie ponad 

ustalone kwoty ryczałtu. Uwzględniając 50% dodatek do ryczałtu z tytułu nadwykonań, wynik 

finansowy, bez kosztów amortyzacji, wyniósłby 1 285 984,46 zł (zysk). Dyrektor 

poinformowała, że ostateczny wynik finansowy zostanie przedłożony Zarządowi Powiatu do 

15 kwietnia 2024 roku po wejściu w życie rozporządzenia Ministra Zdrowia.  

Szanowni Państwo, 

W okresie sprawozdawczym, Zarząd Powiatu podjął uchwały w sprawie: 

1) zmian w budżecie Powiatu Augustowskiego na 2024 rok. 

2) przyjęcia planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych 

zadań zleconych ustawami na 2024 rok. 

3) uchwalenia planu finansowego wydzielonego rachunku dochodów z Funduszu 

Pomocy na 2024 rok. 
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4) przyjęcia sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Powiatu Augustowskiego za 

2023 rok oraz przyjęcia informacji o stanie mienia Powiatu Augustowskiego. 

Zarząd Powiatu pozytywnie rozpatrzył wnioski: 

1) Straży Granicznej o wsparcie finansowe w wysokości 5 000 zł w 2024 roku, co 

umożliwi montaż klimatyzacji w pomieszczeniu służbowym Służby Dyżurnej 

Operacyjnej Placówki Straży Granicznej w Augustowie. 

2) Dyrektora SP ZOZ o udzielenie dotacji na wykonanie prac remontowych w budynku 

przylegającym do budynku administracji, będącego w części własnością Zakładu 

Energetycznego i obecnie remontowanego przez PGE w kwocie 14 145 zł. 

3) Komendanta Powiatowego Policji w Augustowie o udzielenie przez Powiat 

dofinansowania w 2024 roku do zakupu 2 samochodów służbowych. Zarząd Powiatu 

postanowił poinformować, że w budżecie Powiatu na 2024 r. zostaną zabezpieczone 

na ten cel środki w kwocie 50 000 zł. 

Zarząd Powiatu zapoznał się ze sprawozdaniem z kontroli zaplanowanych i 

przeprowadzonych w 2023 roku. W wyniku realizacji planu kontroli zrealizowano wszystkie 

zaplanowane kontrole, tj. 10 kontroli. W przypadku 2 kontroli wydano zalecenia 

pokontrolne, które zostały zrealizowane.  

Ponadto, Zarząd Powiatu przyjął plan kontroli na 2024 rok. W planie przewidzianych jest 12 

kontroli w jednostkach powiatowych oraz w instytucjach, które otrzymują dotacje z budżetu 

Powiatu. 

Wysoka Rado, 

 Zarząd Powiatu upoważnił Starostę i Wicestarostę do podpisania: 

1) umowy z PFRON na realizację programu ,,Zajęcia klubowe w WTZ” w okresie do 1 

lutego 2024 r. do 31 stycznia 2025 r. 

2) umowy ze Stowarzyszeniem na Rzecz Osób Niepełnosprawnych WTZ w Augustowie o 

dofinansowanie prowadzenia zajęć klubowych w ramach programu „Zajęcia klubowe 

w WTZ” w okresie od 1 lutego 2024 r. do 31 stycznia 2025 r. 

3) umowy o udzieleniu dotacji podmiotowej przez Powiat Augustowski dla 

Stowarzyszenia na Rzecz Osób Niepełnosprawnych WTZ w Augustowie na 

dofinansowanie działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Augustowie w 2024 roku 

w wysokości 131 040 zł. 

4) Wystąpienia Realizatora programu o przyznanie środków PFRON na realizację 

programu „Aktywny samorząd” w 2024 roku. 

Zarząd Powiatu podjął uchwały w sprawie: 

1) określenia jednorazowej kwoty dofinansowania rodzinom zastępczym i prowadzącym 

rodzinne domy dziecka (będące rodzinną formą pieczy zastępczej) do wypoczynku 

dziecka poza miejscem zamieszkania na 2024 rok. 

2) przeniesienia środków finansowych pomiędzy zadaniami realizowanymi ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2024 roku. 
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Zarząd Powiatu zapoznał się ze sprawozdaniem z pracy Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Augustowie za 2023 rok oraz ze sprawozdaniami z planów i strategii 

realizowanych przez PCPR:  

1) z realizacji zadań Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych dla Powiatu 

Augustowskiego na lata 2023 – 2030 za rok 2023. 

2) z realizacji Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób z Niepełnosprawnościami 

„Pomocna Dłoń” na lata 2021 – 2030 za rok 2023. 

3) z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej za rok 2023. 

4) z realizacji Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie 

Augustowskim na lata 2022 – 2024 za rok 2023. 

5) z realizacji Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2023 – 2028 za rok 2023. 

6) z realizacji Powiatowego Programu Profilaktycznego w Zakresie Promowania i 

Wdrożenia Prawidłowych Metod Wychowawczych w Stosunku do Dzieci w Rodzinach 

Zagrożonych Przemocą w Rodzinie w Powiecie Augustowskim na lata 2019 – 2023 za 

rok 2023. 

Na podstawie złożonych sprawozdań, Zarząd Powiatu stwierdził, że programy są realizowane 

prawidłowo. 

Szanowni Państwo, 

 Zarząd Powiatu postanowił o przyznaniu Medali Zarządu Powiatu w Augustowie „Za 

zasługi dla Powiatu Augustowskiego”: 

1) z okazji jubileuszu 25-lecia Powiatu Augustowskiego 12 osobom i jednej instytucji: 

a) Związkowi Powiatów Polskich w dowód uznania za integrowanie i obronę 

interesów powiatów oraz kształtowanie wspólnej polityki i wspieranie inicjatyw na 

rzecz rozwoju samorządów powiatowych. 

b) Michałowi Wiśniewskiemu w dowód uznania za wkład wniesiony w działania 

prowadzące do utworzenia jednostki wojskowej 1 Batalionu Saperów w 

Augustowie. 

c) Janowi Józefowi Kasprzykowi w dowód uznania za wspieranie przedsięwzięć 

patriotycznych na terenie Powiatu Augustowskiego. 

d) Antoniemu Dębowskiemu w dowód uznania za wieloletnią, profesjonalną i pełną 

zaangażowania pracę na stanowisku Powiatowego Inspektora Nadzoru 

Budowlanego. 

e) Bogdanowi Grabowemu w dowód uznania za wieloletnią, profesjonalną i pełną 

zaangażowania pracę na stanowisku Naczelnika Wydziału Architektury i 

Budownictwa. 

f) Romanowi Rogozińskiemu w dowód uznania za wspieranie wydarzeń 

patriotycznych i przedsięwzięć przyczyniających się do rozwoju Powiatu 

Augustowskiego. 
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g) Maciejowi Bogdanowi Olesińskiemu w dowód uznania za wkład wniesiony w 

rozwój opieki zdrowotnej na terenie Powiatu Augustowskiego. 

h) w dowód uznania za wkład wniesiony w rozwój samorządności, zaangażowanie 

oraz aktywną działalność na rzecz społeczności lokalnej Powiatu Augustowskiego: 

a) Leszkowi Cieślikowi, 

b) Waldemarowi Jedlińskiemu, 

c) Andrzejowi Mursztynowi, 

d) Mieczysławowi Sobolewskiemu, 

e) Ireneusz Sokołowskiemu, 

f) Franciszkowi Wiśniewskiemu. 

2) Augustowskiemu Towarzystwu Kajakowemu, z okazji jubileuszu 25-lecia działalności, 

w dowód uznania za podejmowanie i realizację inicjatyw na rzecz rozwoju 

turystycznego Powiatu Augustowskiego. 

3) Bogdanowi Zielińskiemu – Przewodniczącemu Konwentu Powiatów Województwa 

Podlaskiego, Przewodniczącemu Zarządu Związku Powiatów Województwa 

Podlaskiego, Staroście Wysokomazowieckiemu w dowód uznania za samorządność, w 

szczególności zaangażowanie oraz aktywną działalność na rzecz rozwoju powiatów, w 

tym Powiatu Augustowskiego. 

4) Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Augustowie z okazji 

jubileuszu 70-lecia działalności, w dowód uznania za zaangażowanie w trudną i 

odpowiedzialną pracę oraz wkład wniesiony w zapewnianie fachowej i profesjonalnej 

opieki medycznej nad pacjentami. 

5) Wioletcie Tomaszyckiej-Bednarczyk – Zastępcy Dyrektora ds. Opieki Zdrowotnej 

SP  ZOZ w Augustowie w dowód uznania za wieloletnie kierowanie Oddziałem 

Anestezjologii i Intensywnej Terapii, sprawowanie funkcji Z-cy Dyrektora ds. Opieki 

Zdrowotnej oraz fachową i profesjonalną opiekę nad pacjentami Powiatu 

Augustowskiego. 

6) lek. wet. Markowi Pirsztukowi – Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii w Augustowie 

w dowód uznania za wieloletnią, profesjonalną i pełną zaangażowania pracę na 

stanowisku Powiatowego Lekarza Weterynarii w Augustowie. 

Zarząd Powiatu pozytywnie rozpatrzył wniosek w sprawie ufundowania gwoździa do nowego 

sztandaru 1 Mazurskiej Brygadzie Artylerii w Węgorzewie, przeznaczając na ten cel kwotę 

3 000 zł. 

Zarząd Powiatu pozytywnie rozpatrzył wniosek Dowódcy 2 Batalionu Czołgów Ułanów 

Litewskich o dofinansowanie zakupu 2 lanc z proporczykami kawalerii WP w kwocie 2 500 zł. 

Zarząd Powiatu postanowił o pokryciu kosztów wykonania materiałów pamiątkowo-

promocyjnych w związku z przedsięwzięciami o charakterze patriotycznym i promocyjnym 14 

Suwalskiego Pułku Przeciwpancernego im. Marszałka Józefa Piłsudskiego, przeznaczając na 

ten cel kwotę 1 500 zł. 
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Zarząd Powiatu omówił zasady współpracy dotyczącej promocji Powiatu Augustowskiego w 

szczególności w zakresie publikowania w mediach informacji na temat działalności  Rady i 

Zarządu Powiatu w Augustowie oraz instytucji powiatowych w 2024 r. 

Wysoka Rado, 

Zarząd Powiat zapoznał się z realizacją przez Związek Powiatów Województwa Podlaskiego 

projektu pn. „Udostępnianie zasobów publicznych rejestrów geodezyjnych – modernizacja 

ewidencji gruntów i budynków”. W roku 2023 ze współudziału w projekcie zrezygnował 

Samorząd Województwa Podlaskiego, w związku z czym pojawiła się możliwość 

wykorzystania dodatkowej puli środków, które Związek postanowił przeznaczyć na zakup 

serwerów do backupu dla Starostw oraz wspólnego centrum backupu i e-usług. Ta część 

projektu będzie finalizowana w 2024 roku przeprowadzeniem szkoleń przeznaczonych dla 

pracowników Starostw. 

Zarząd Powiatu, uwzględniając potrzeby mieszkańców Powiatu Augustowskiego,  

postanowił udzielić poparcia petycji mieszkańców województwa podlaskiego i przyjął 

stanowisko w sprawie wyodrębnienia z PKS Nova S.A. samodzielnej spółki PKS w Suwałkach 

S.A. celem przekazania inicjatorom petycji. Funkcjonowanie samodzielnej spółki pozwoli na 

realizację w większym zakresie potrzeb mieszkańców tego regionu dotyczących komunikacji 

publicznej. Umożliwi odtworzenie regularnej siatki połączeń do Warszawy, Białegostoku, 

Gdańska, Olsztyna i innych miast wojewódzkich, a także zwiększenie częstotliwości kursów 

lokalnych przyczyniających się do niwelowania wykluczenia komunikacyjnego na obszarze 

północnej części województwa podlaskiego. 

Zarząd Powiatu postanowił wystąpić z apelem samorządów Ziemi Augustowskiej i Rady 

Powiatowej Podlaskiej Izby Rolniczej o rozważenie możliwości zmiany decyzji Minister 

Klimatu i Środowiska z dnia 8 stycznia 2024 roku dotyczącej wstrzymania / ograniczenia 

pozyskiwanego drewna z lasów znajdujących się w zarządzie Lasów Państwowych z terenu 

Puszczy Augustowskiej. 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Przedkładając niniejsze sprawozdanie, bardzo proszę o jego przyjęcie.’’ 

Starosta poinformował, że zlecił Naczelnikowi Wydziału Ochrony Środowiska i Leśnictwa w 

konsultacji z Mecenasem Starosta Powiatowego zaudytowanie kwestii wycinki drzew pod 

cmentarz komunalny oraz pozwoleń na jego budowę, ponieważ pojawiły się informacje, „że 

szef jednego z kandydatów nie dopełnił albo zaniechał swoich obowiązków.” Wyniki audytu 

zostaną przedstawione na kolejnej sesji. 

Starosta powiedział, że nastąpiły zmiany personalne w kierownictwie części służb. Nowym 

Komendantem Powiatowym Policji w Augustowie został podinsp. Pan Tomasz Zagórski. 

Starosta Jarosław Szlaszyński, Wicestarosta Dariusz Jan Szkiłądź i Przewodniczący Rady 

Powiatu Andrzej Mursztyn wręczyli list gratulacyjny z okazji objęcia stanowiska 

Komendantowi Powiatowemu Policji w Augustowie podinsp. Panu Tomaszowi Zagórskiemu. 
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Starosta poinformował, że nastąpiły zmiany w zakresie zarządzania Komendą Powiatową 

Państwowej Straży Pożarnej w Augustowie. Dotychczasowy Komendant Powiatowy st. bryg. 

Marcin Wierel został powołany do pełnienia obowiązków Zastępcy Podlaskiego Komendanta 

Wojewódzkiego Państwowej Straży Pożarnej, natomiast do pełnienia obowiązków w 

Komendzie Powiatowej PSP w Augustowie został wyznaczony st. kpt. Michał Olszewski. 

Starosta podkreślił, że st. kpt. Michał Olszewski w ostaniem czasie wraz ze swoim zastępem 

znakomicie poradzili sobie w bardzo trudnej sytuacji kryzysowej. Jeżeli będzie należało 

dokonać oceny tej pracy, to ocena będzie pozytywna. 

Starosta poinformował, że musi opuścić salę obrad, aby przyjąć meldunek. Jeżeli będą 

pytania do sprawozdania z pracy Zarządu Powiatu, to odpowie w punkcie 26. Wolne wnioski. 

Salę obrad opuścił Starosta Augustowski. W obradach uczestniczyło 14 radnych. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedłożonego sprawozdania. 

 

Ad. pkt 4) Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Augustowie o stanie porządku i 

bezpieczeństwa publicznego za 2023 r. 

Na salę obrad powrócił Starosta Augustowski. W obradach uczestniczyło 15 radnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Komendantowi Powiatowemu Policji w 

Augustowie podinsp. Tomaszowi Zagórskiemu, który złożył sprawozdanie z działalności 

Komendy Powiatowej Policji w Augustowie oraz informację o stanie bezpieczeństwa i 

porządku publicznego w 2023 r. (prezentacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu) 

Radni nie wnieśli uwag do przedłożonego sprawozdania. 

W trakcie składania sprawozdania salę obrad opuścili: Radny Waldemar Jedliński, Radna 

Joanna Lisek i Starosta Jarosław Szlaszyński. W obradach uczestniczyło 12 radnych. 

 

Ad. pkt 5) Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w 

Augustowie o stanie bezpieczeństwa w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2023 r. 

Na salę obrad powrócili: Radny Waldemar Jedliński, Radna Joanna Lisek i Starosta Jarosław 

Szlaszyński. W obradach uczestniczyło 15 radnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu st. kpt. Panu Michałowi Olszewskiemu 

pełniącemu obowiązki Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w 

Augustowie, który złożył informację dotyczącą stanu bezpieczeństwa w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej za 2023 rok. (prezentacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu) 

Radni nie wnieśli uwag do przedłożonego sprawozdania. 

Ad. pkt 6) Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Augustowie o 

stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Augustowskiego za 2023 r. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Bożenie Szurgot reprezentującej Państwowego 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Augustowie, która przedstawiła ocenę stanu 
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sanitarnego Powiatu Augustowskiego za 2023 rok. (prezentacja stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu) 

W trakcie składania sprawozdania salę obrad opuścili: Radny Marek Dobkowski, Radny 

Mieczysław Sobolewski i Wicestarosta Dariusz Jan Szkiłądź. 

Na salę obrad przybył Radny Piotr Rusiecki. W obradach uczestniczyło 13 radnych. 

Radni nie wnieśli pytań do przedłożonej informacji. 

Przewodniczący Rady Powiatu o godzinie 14.10 ogłosił przerwę w obradach. 

Wznowienie obrad nastąpiło o godzinie 14.20. Na sali obrad było obecnych 10 radnych. 

Ad. pkt 7) Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii w Augustowie o stanie zagrożenia 

zakaźnymi chorobami zwierząt w zakresie ASF i ptasiej grypy. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że z uwagi na obowiązki służbowe 

Powiatowego Lekarza Weterynarii w Augustowie i jego pracowników, uniemożliwiające 

udział w sesji Rady Powiatu, informacja dotycząca stanu zagrożenia zakaźnymi chorobami 

zwierząt w zakresie ASF i ptasiej grypy w dniu 22 marca 2024 roku została przedłożona w 

formie pisemnej. Materiał  przekazano podczas obrad sesji. Jeśli byłby pytania, należy 

kierować je na piśmie do Powiatowego Lekarza Weterynarii w Augustowie. (materiał 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu) 

Radni nie wnieśli pytań i uwag do materiału. 

Ad. pkt 8) Informacja Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Augustowie z 

działalności w 2023 r. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Antoniemu Dębowskiemu – Powiatowemu 

Inspektorowi Nadzoru Budowlanego w Augustowie, który złożył sprawozdanie z działalności 

w 2023 roku. (sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu) 

W trakcie składania sprawozdania na salę obrad przybyli: Radna Elżbieta Puczyłowska, Radny 

Wojciech Protasiewicz. W obradach uczestniczyło 12 radnych. 

Radni nie wnieśli uwag do przedłożonej informacji. 

Ad. pkt 9) Przedstawienie sprawozdania z działalności Powiatowej Komisji Bezpieczeństwa 

i Porządku w Augustowie za 2023 r. 

Na salę obrad przybyli: Radny Michał Kotarski, Radny Maciej Daniel Kaszuba. W obradach 

uczestniczyło 14 radnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Mursztyn poinformował, że zgodnie z art. 38b ust. 3 

ustawy o samorządzie powiatowym, Starosta złożył sprawozdanie z działalności 

Powiatowej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w Augustowie za 2023 rok. Sprawozdanie 

wpłynęło w ustawowym terminie i zostało przekazane w materiałach na dzisiejszą sesję 

Rady Powiatu. Sprawozdanie podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa 
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Podlaskiego. Ewentualne pytania należy kierować w formie pisemnej i w tej formie będą 

przedkładane odpowiedzi. (sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu)  

Radni nie zgłosili pytań i uwag do sprawozdania. 

Ad. pkt 10) Sprawozdanie z wykonania planu finansowego za 2023 r. Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Augustowie. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Sprawozdanie z wykonania planu 

finansowego za 2023 r. Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 

Augustowie zostało przekazane w materiałach na sesję. Sprawozdanie było omówione na 

Komisji Spraw Społecznych Rady Powiatu w Augustowie. Sprawozdanie zostało pozytywnie 

zaopiniowane przez Radę Społeczną SP ZOZ w Augustowie. Przewodniczący Rady Powiatu 

powiedział, że jeżeli pojawią się pytania do sprawozdania, to należy je kierować na piśmie. 

Odpowiedzi udzieli w formie pisemnej Dyrektor SP ZOZ w Augustowie. (sprawozdanie 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu) 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do sprawozdania. 

Ad. pkt 11) Sprawozdanie z wykonania planu finansowego za 2023 r. Samodzielnego 

Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Długoterminowej w Augustowie. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że w materiałach na sesję radni otrzymali 

Sprawozdanie z wykonania planu finansowego za 2023 r. Samodzielnego Publicznego 

Zespołu Zakładów Opieki Długoterminowej w Augustowie. Sprawozdanie było omówione na 

Komisji Spraw Społecznych Rady Powiatu w Augustowie. Sprawozdanie zostało pozytywnie 

zaopiniowane przez Radę Społeczną SP ZZOD w Augustowie. Przewodniczący Rady Powiatu 

powiedział, że jeżeli pojawią się pytania, to należy je kierować na piśmie, odpowiedzi udzieli 

Dyrektor SP ZZOD. (sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do protokołu) 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do sprawozdania. 

Ad. pkt 12) Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 

Augustowie za 2023 r. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że radni w materiałach na sesję otrzymali 

Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Augustowie za 2023 

rok. Sprawozdanie zostało omówione na Komisji Spraw Społecznych Rady Powiatu w 

Augustowie. Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że jeżeli pojawią się pytania, to 

należy je kierować na piśmie, odpowiedzi udzieli Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Augustowie. (sprawozdanie stanowi załącznik nr 11 do protokołu) 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do sprawozdania. 

Ad. pkt 13) Sprawozdanie z realizacji Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób z 

Niepełnosprawnościami „Pomocna Dłoń” na lata 2021-2030 za rok 2023. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że radni w materiałach na sesję otrzymali 

Sprawozdanie z realizacji Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób z 
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Niepełnosprawnościami „Pomocna Dłoń” na lata 2021 – 2030 za rok 2023. Sprawozdanie 

zostało omówione na Komisji Spraw Społecznych Rady Powiatu w Augustowie. 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że jeżeli pojawią się pytania, to należy je kierować 

na piśmie, odpowiedzi udzieli Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 

Augustowie. (sprawozdanie stanowi załącznik nr 12 do protokołu) 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do sprawozdania. 

Ad. pkt 14) Sprawozdanie z realizacji Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w 

Powiecie Augustowskim na lata 2022 – 2024 za rok 2023 oraz z efektów pracy organizatora 

rodzinnej pieczy zastępczej za rok 2023. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że radni w materiałach na sesję otrzymali 

Sprawozdanie z realizacji Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie 

Augustowskim na lata 2022 – 2024 za rok 2023 oraz z efektów pracy organizatora rodzinnej 

pieczy zastępczej za rok 2023. Sprawozdania zostały omówione na Komisji Spraw 

Społecznych Rady Powiatu w Augustowie. Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że jeżeli 

pojawią się pytania, to należy je kierować na piśmie, odpowiedzi udzieli Dyrektor 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Augustowie. (sprawozdania stanowią załącznik 

nr 13 do protokołu) 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do sprawozdań. 

Ad. pkt 15) Sprawozdanie z wysokości w 2023 roku średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych 

przez Powiat Augustowski. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Sprawozdanie z wysokości w 2023 roku 

średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w 

szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Augustowski zostało przekazane w 

materiałach na sesję wraz z korektą tego sprawozdania. Sprawozdanie wraz z korektą zostało 

omówione na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych Rady Powiatu. (kserokopia 

sprawozdania wraz korektą stanowi załącznik nr 14 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że jeżeli pojawią się pytania, to należy je kierować 

na piśmie. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do sprawozdania. 

 

Ad. pkt 16) Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Augustowskiego 

za 2023 r. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Mirosławowi 

Krakowskiemu, który przedstawił sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu 

Augustowskiego za 2023 r. (uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu) 
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Skarbnik Powiatu poinformował, że Zarząd Powiatu w dniu 26 marca 2024 r. przyjął uchwałę 

Nr 1298/174/24 z dnia 26 marca 2024 r. w sprawie przyjęcia sprawozdania rocznego z 

wykonania budżetu Powiatu Augustowskiego za 2023 rok.  

Materiał przesłano radnym drogą elektroniczną, natomiast radni, którzy chcieli otrzymać 

wersję papierową tego dokumentu, otrzymali ją podczas dzisiejszych obrad. Skarbnik 

Powiatu powiedział, że zostanie podane kilka założeń ogólnych, natomiast szczegółowo 

materiał będzie omówiony na poszczególnych komisjach Rady Powiatu. Materiał został 

przekazany do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku. 

Skarbnik Powiatu poinformował, że w 2023 r. osiągnięto dochody w wysokości 

130 545  138,54 zł, tj. 99,3% planu. Wydatki wyniosły 135 468 091,87 zł, tj. 95,4% planu. 

Deficyt za 2023  r. wyniósł 4 922 953,33 zł przy zaplanowanym deficycie 10 494 635 zł. 

Dochody były niższe niż planowane o kwotę 922 830,46 zł, natomiast wydatki były niższe niż 

planowano o kwotę 6 494  512,13 zł. W wyniku tego deficyt budżetu za rok 2023 był niższy 

niż planowano o kwotę 5 571 681,67 zł. Przyczyny niższego wykonania zostały wskazane przy 

omawianiu wykonania planu dochodów i planu wydatków.  

Źródłem sfinansowania deficytu budżetu za 2023 rok w wysokości 4 922 953,33 zł są 

przychody z:  

1) z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających 

z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi 

zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach w 2022 roku w 

kwocie 35  951,57  zł, tj. 71,5% planu (plan przychodów kwota 50 266 zł, wykonanie 

kwota 50  266,22  zł),  

2) rozliczenia środków określonych w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o 

finansach publicznych i dotacji na realizację programu, projektu lub zadania 

finansowanego z udziałem tych środków w kwocie 532 653,95 zł, tj. 79,7% planu (plan 

przychodów kwota 668  527 zł, wykonanie kwota 668  526,91 zł), z tego:  

a) „Nauka języka obcego kluczem do sukcesu zawodowego” w ZSO w Augustowie - środki 

niewykorzystane w 2022 r. kwota 14 801,04 zł, wydatki w 2023 r. sfinansowane 

przychodami kwota 14 801,04 zł,  

b) „Z Augustowa do Walencji - mobilność uczniów i nauczycieli ZSO w Augustowie”- środki 

niewykorzystane w 2022 r. kwota 182 860,65 zł, wydatki w 2023 r. sfinansowane 

przychodami kwota 182 135,04 zł,  

c) „Odkryć nieznane” w ZSO w Augustowie - środki niewykorzystane w 2022 r. kwota 

219  120  zł, wydatki w 2023 r. sfinansowane przychodami kwota 83 972,65 zł,  

d)  „Szkoła na europejskim poziomie – rozwój 2 LO w Augustowie” - środki niewykorzystane 

w 2022 r. kwota 51 241,69 zł, wydatki w 2023 r. sfinansowane przychodami kwota 51 

241,69 zł,  

e) ,,Cyfrowy Powiat” realizowany przez Starostwo Powiatowe w Augustowie – środki 

niewykorzystane w 2022 r. kwota 172 953 zł, wydatki w 2023 r. sfinansowane 

przychodami kwota 172 953 zł,  
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f) „Dostępny samorząd – granty” realizowany przez Starostwo Powiatowe w Augustowie – 

środki niewykorzystane w 2022 r. kwota 27 550,53 zł, wydatki w 2023 r. sfinansowane 

przychodami kwota 27 550,53 zł,  

3) ze spłaty pożyczek udzielonych w latach poprzednich w kwocie 730 000 zł, tj. w 

wysokości zrealizowanych w 2023 r. przychodów z tego tytułu,  

4) nadwyżki z lat ubiegłych w kwocie 3 624 347,8 1 zł (plan przychodów kwota 9 045 842 zł, 

wykonanie kwota 10 939 614,90 zł).  

Ze względu na niższą wysokość osiągniętego deficytu za 2023 r. wykorzystano w jego 

sfinansowanie niższą kwotę przychodów niż planowano.  

Wydatki budżetu Powiatu w 2023 r. wyniosły ogółem 135 468 091,87 zł, co stanowi 95,4% 

planu. Wydatki bieżące zrealizowano w wysokości 86 564 231,78 zł, tj. 95,6% planu. Wydatki 

majątkowe wyniosły 48 903 860,09 zł, tj. 95,1% planu. Wydatki majątkowe stanowiły 36,1% 

wszystkich wydatków.  

Uzyskane wydatki w roku 2023 były niższe niż planowano o kwotę 6 494 512,13 zł, w tym 

wydatki bieżące o kwotę 3 995 003,22 zł i wydatki majątkowe o kwotę 2 499 508,91 zł. 

Przyczynami niższego wykonania było głównie:  

1) rezygnacja z realizacji zadania inwestycyjnego „Rozbudowa odcinka drogi powiatowej Nr 

1234B Gruszki – Rubcowo – Skieblewo” o wartości 2 200 000 zł z powodu nieotrzymania 

dofinansowania z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, 

2) niższe wydatki niż zarezerwowano środki w budżecie na 2023 r. na utrzymanie rodzin 

zastępczych o kwotę 702 642 zł oraz koszty utrzymania dzieci w placówkach opiekuńczo-

wychowawczych o kwotę 61 180 zł,  

3) niższe wydatki niż planowano na utrzymanie administracji publicznej o kwotę 890 854 zł,  

4) niższe wydatki niż zarezerwowano środki w budżecie na 2023 r. na bieżące remonty i 

utrzymanie dróg powiatowych o kwotę 626 103 zł,  

5) niższe wydatki planowano na realizację zadań w zakresie opieki społecznej (o 260 994 zł) 

i polityce społecznej (o 247 294 zł),  

6) brak konieczności rozdysponowania rezerwy ogólnej w kwocie 80 470 zł i celowej na 

zarządzanie kryzysowe w kwocie 200 000 zł, 

7) niższe wydatki na utrzymanie Powiatowego Zasobu Geodezyjno-Kartograficznego o 

kwotę 253 677 zł,  

8) niższe wydatki na koszty realizacji projektów finansowanych ze środków Unii Europejskiej 

o kwotą 117 608 zł.  

Szczegółowe wykonanie planu wydatków w poszczególnych działach, rozdziałach i 

paragrafach przedstawiono w tabeli, stanowiącej załącznik Nr 3 do uchwały Zarządu 

Powiatu. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedłożonego materiału. 

Ad. pkt 17) Przedstawienie informacji o stanie mienia Powiatu Augustowskiego. 
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Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Mirosławowi 

Krakowskiemu, który przedstawił informację o stanie mienia Powiatu Augustowskiego. 

(uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu) 

Skarbnik Powiatu poinformował, że poprzednia informacja o stanie mienia Powiatu 

Augustowskiego została przyjęta przez Zarząd Powiatu w Augustowie uchwałą Nr 

1024/141/23 z dnia 30 marca 2023 r. w sprawie przyjęcia informacji o stanie mienia Powiatu 

Augustowskiego i przekazana Radzie Powiatu. Zawierała ona informację o stanie mienia na 

dzień 31 grudnia 2022 r.  

Informacja niniejsza obejmuje okres od dnia sporządzenia poprzedniej informacji, tj. od dnia 

31 grudnia 2022 r. do dnia 31 grudnia 2023 r.  

W załączniku Nr 1 do uchwały wykazano stan mienia Powiatu i jego zmiany w okresie od dnia 

sporządzenia poprzedniej informacji w układzie rodzajowym wraz ze sposobem 

zagospodarowania tego mienia. W 2023 roku wystąpiły tylko zmiany polegające na nabyciu 

gruntów o łącznej powierzchni 5,8497 ha przeznaczonych pod rozbudowę dróg powiatowych 

w celu realizacji inwestycji przez Powiat Augustowski, w drodze decyzji administracyjnych 

wydanych przez Starostę Augustowskiego, Wojewodę Podlaskiego i Wójta Gminy Płaska 

wymienionych w załączniku Nr 2 do Uchwały.  

W załączniku Nr 2 do uchwały wykazano poszczególne zmiany w nieruchomościach, jakie 

nastąpiły w 2023 roku oraz zamiary Powiatu Augustowskiego odnośnie do gospodarowania 

nieruchomościami w roku 2023. Wykazano poszczególne nieruchomości pod drogami 

nabytymi w drodze decyzji administracyjnych.  

W 2023 r. zbyto w drodze darowizny Wigierskiemu Parkowi Narodowemu jedną 

nieruchomość w miejscowości Krusznik nabytą od Gminy Nowinka. Celem jej nabycia od 

Gminy i przekazania WPN było wykonanie decyzji Ministra Klimatu i Środowiska ustalającej 

kompensatę przyrodniczą związaną z inwestycją Powiatu Augustowskiego polegającą na 

budowie ścieżki rowerowej od granicy z Powiatem Suwalskim do m. Bryzgiel.  

W 2024 roku planuje się zbycie jednej zbędnej nieruchomości (gruntu) w drodze 

bezprzetargowej w miejscowości Augustów przy ul. Hożej z przeznaczeniem na poprawienie 

warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej. Nie planuje się nabywania 

nieruchomości w roku 2024.  

W załączniku Nr 3 do uchwały przedstawiono wartość majątku trwałego Powiatu 

Augustowskiego obejmującego nieruchomości oraz majątek ruchomy (środki trwałe), 

znajdujący się w jednostkach budżetowych, za wyjątkiem Komendy Powiatowej Państwowej 

Straży Pożarnej w Augustowie i PINB w Augustowie, których majątek jest własnością Skarbu 

Państwa. Wartość majątku jest wykazana według cen ewidencyjnych netto, po 

uwzględnieniu umorzenia. Nie wykazano w informacji wartości majątku ruchomego 

będącego w dwóch samodzielnych publicznych zakładach opieki zdrowotnej, ponieważ 

stanowią one ich odrębną własność, a nie Powiatu Augustowskiego.  
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W 2023 r. nastąpiło zwiększenie wartości aktywów trwałych Powiatu o 39  682  719,18  zł, 

które jest wynikiem zrealizowanych w latach 2022-2023 inwestycji, w tym głównie inwestycji 

na drogach powiatowych. W efekcie poniesionych nakładów nastąpił wzrost wartości 

poszczególnych dróg. Zmniejszeniu uległa wartość środków trwałych w budowie o 9 264 

719,53 zł w wyniku zakończenia i rozliczenia w roku 2023 inwestycji drogowych 

realizowanych w cyklu dłuższym niż 12 miesięcy. Rozliczenie ich spowodowało wzrost 

wartości środków trwałych.  

W stosunku do informacji za rok 2023 zmniejszyła się wysokość należności 

długoterminowych o 306 042,95 zł z tytułu kolejnych rat spłat pożyczek udzielonych w latach 

poprzednich przez:  

1) SP ZOZ w Augustowie pożyczek udzielonych przez Powiat w latach 2008-2015, których 

spłata została w roku 2021 rozłożona na lata 2022-2029, 

2) SP ZZOD w Augustowie pożyczek udzielonych w roku 2015 i 2019. 

Dochody Powiatu Augustowskiego z tytułu wykonywania prawa własności i innych praw 

majątkowych oraz z wykonywania posiadania w 2023 roku wyniosły ogółem kwotę 

876  165,08 zł, z tytułów wymienionych w załączniku Nr 4 do uchwały. Były one wyższe niż 

osiągnięte w 2022 r. o kwotę 187 810,05 zł. Głównym źródłem dochodów są dochody z 

najmu, które wyniosły 863 658,37 zł i stanowiły 98,6% dochodów z mieniu uzyskiwanych 

przez Powiat. Największe dochody uzyskano z najmu przez Zespól Placówek Młodzieżowych 

w Augustowie w wysokości 601 342,61 zł, z tego w ramach akcji letniej kwota 491 273,06 zł i 

najmu uczniom w Bursie Międzyszkolnej kwota 110 069,55 zł. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedłożonego materiału. 

Ad. pkt 18) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Augustowskiego na 2024 

rok. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Mirosławowi 

Krakowskiemu, który przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu 

Augustowskiego na 2024 r. (kserokopia uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu) 

Skarbnik Powiatu powiedział, że przedłożone zmiany do budżetu Powiatu porządkują pewne 

kwestie związane z realizacją zadań przewidzianych w budżecie. Wszystkie zmiany opisane są 

w załączniku Nr 7 Objaśnienia dokonanych zmian. W związku z tym przedstawione będą 

najważniejsze z nich: 

W dziale 801 Oświata i wychowanie zwiększa się plan wydatków o kwotę 4 490 934 zł z 

tytułu zwiększenia subwencji oświatowej, którą przeznacza się na zwiększenie planu 

wydatków na wynagrodzenia nauczycieli o skutki podwyżki wynagrodzeń od 1 stycznia 

2024  r. o kwotę 3 222 400 zł w:  

1) Zespole Szkół Specjalnych w Augustowie o kwotę 525 600 zł (rozdział 80102, 80107 i 

80134),  

2) Zespole Szkół Ogólnokształcących w Augustowie o kwotę 710 600 zł (rozdział 80120 i 

80152), 
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3) II Liceum Ogólnokształcącym w Augustowie o kwotę 525 500 zł (rozdział 80120 i 80152),  

4) Augustowskim Centrum Edukacyjnym w Augustowie o kwotę 1 152 600 zł (rozdział 

80115, 80117 i 80152),  

5) Zespole Szkół Technicznych w Augustowie o kwotę 308 100 zł (rozdział 80115, 80117 i 

80152),  

6) zwiększenia dotacji podmiotowych dla szkół niepublicznych wymienionych w załączniku 

nr 4 do uchwały o kwotę 509 900 zł (rozdział 80102, 80116, 80120, 80121 i 80134). 

W dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa zwiększa się plan 

wydatków o kwotę 56 500 zł przeznaczoną na:  

1) rozdział 75405 Komendy powiatowe policji zwiększa się plan wydatków o kwotę 50 000 zł 

na Fundusz Wsparcia Policji na dofinansowanie zakupu samochodów dla Komendy 

Powiatowej Policji w Augustowie,  

2) rozdział 75406 Straż Graniczna o kwotę 5 000 zł na Fundusz Wsparcia Straży Granicznej na 

sfinansowanie zakupu i montażu klimatyzatora w pomieszczeniu służbowym placówki Straży 

Granicznej w Augustowie. 

W wyniku wprowadzonych zmian w planie dochodów i w planie wydatków nie nastąpiło 

zmniejszenie planowanego deficytu budżetu w kwocie 13 000 000 zł i zmian w źródłach 

finansowania deficytu kredytem długoterminowym w wysokości 13 000 000 zł. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Michałowi Kotarskiemu. 

Radny Michał Kotarski zwrócił uwagę na zwiększenie planu wydatków na zakup materiałów i 

wyposażenia o kwotę 758 tys. zł. Radny zapytał, na jakie zadania to jest zapisane w 

pozostałej działalności i czy dotyczy to wszystkich szkół, czy tylko określonych i na jakie cele 

ma być to przeznaczone. 

Skarbnik Powiatu odpowiedział, że kwota 780 tys. zł została zarezerwowana z puli 5  mln zł 

zwiększenia subwencji oświatowej nierozdysponowana jako forma rezerwy. Nie tworzono 

rezerwy formalnej w budżecie Powiatu, ale pozostawiano te środki do wykorzystania w 

sytuacjach szczególnych. 

Radni nie zgłosili więcej pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Wiceprzewodniczącemu Komisji Budżetu 

i Finansów Dariuszowi Szkiłądziowi, który poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

powyższy projekt uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 18  do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 14) 14 

głosami „za” (Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jeruć Michał, 

Kaszuba Maciej Daniel, Kotarski Michał, Lisek Joanna, Mursztyn Andrzej, Protasiewicz 

Wojciech Marek, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr , Sobolewski Mieczysław Lucjan, 

Szkiłądź Dariusz Jan, Szlaszyński Jarosław) przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i 
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,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę Nr 344/XLV/2024 w sprawie zmiany budżetu Powiatu 

Augustowskiego na 2024 rok 

Ad. pkt 19) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Augustowskiego na lata 2024-2030. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Mirosławowi 

Krakowskiemu, który przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Augustowskiego na lata 2024-2030. (uchwała stanowi załącznik nr 19 do 

protokołu) 

Skarbnik Powiatu poinformował, że zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej polega  na 

zaktualizowaniu poszczególnych wielkości w planie dochodów i planie wydatków na 2024 rok 

o zmiany do budżetu Powiatu na 2024 rok wprowadzone uchwałami Zarządu Powiatu z dnia 

12 i 26 stycznia, 09 i 27 lutego oraz Rady Powiatu z dnia 27 marca 2024 r. 

Dokonano następujących zmian: 

1) zwiększono plan dochodów ogółem o kwotę 6 376 148 zł - dochody bieżące zwiększono o 

kwotę 6 355 278 zł, a dochody majątkowe zwiększono o kwotę 20 870 zł; 

2) zwiększono plan wydatków ogółem o kwotę 6 376 148 zł - wydatki bieżące zwiększono o 

kwotę 6 426 148 zł, a wydatki majątkowe zmniejszono o kwotę 50 000 zł; 

3) planowany deficyt budżetu nie uległ zmianie. 

W wykazie przedsięwzięć ujęto nowe przedsięwzięcie „Cyberbezpieczny samorząd”, które 

będzie realizowane przez Starostwo Powiatowe w Augustowie w latach 2024 - 2025. W 

wykazie przedsięwzięć zaktualizowano limit wydatków w 2024 r. przedsięwzięcia „Za życiem” 

realizowanego przez Poradnię Psychologiczno-Pedagogiczną w Augustowie. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Wiceprzewodniczącemu Komisji Budżetu 

i Finansów Dariuszowi Szkiłądziowi, który poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

powyższy projekt uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 20 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 14) 14 

głosami „za” (Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jeruć Michał, 

Kaszuba Maciej Daniel, Kotarski Michał, Lisek Joanna, Mursztyn Andrzej, Protasiewicz 

Wojciech Marek, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, Sobolewski Mieczysław Lucjan, 

Szkiłądź Dariusz Jan, Szlaszyński Jarosław) przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i 

,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę Nr 345/XLV/2024 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Augustowskiego na lata 2024-2030. 

Ad. pkt 20) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia ze 

Związkiem Powiatów „Moniecko - Augustowskim” określającego warunki współdziałania 

w zakresie realizacji zadania pn. „Poprawa jakości infrastruktury drogowej drogi 

powiatowej przebiegającej przez powiat Moniecki i powiat Augustowski - przebudowa z 
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rozbudową drogi powiatowej Nr 1220B Dolistowo Stare - Jasionowo” dofinansowywanego 

ze środków Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych, w tym 

przekazania wpłaty tytułem pokrycia części wkładu własnego Związku Powiatów 

„Moniecko - Augustowskiego”. 

Salę obrad opuścił Wicestarosta Dariusz Jan Szkiłądź. W obradach uczestniczyło 13 radnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że w materiałach na sesję przekazano  projekt 

uchwały wraz z uzasadnieniem. Zawarcie porozumienia jest kolejnym etapem niezbędnym 

do realizacji zadania inwestycyjnego na drodze powiatowej Nr 1220B Dolistowo Stare – 

Jasionowo. Na zadanie zostały pozyskane środki zewnętrzne, o czym wcześniej informowano 

na sesji. (uchwała stanowi załącznik nr 21 do protokołu) 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 13) 13 

głosami „za” (Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jeruć Michał, 

Kaszuba Maciej Daniel, Kotarski Michał, Lisek Joanna, Mursztyn Andrzej, Protasiewicz 

Wojciech Marek, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, Sobolewski Mieczysław Lucjan, 

Szlaszyński Jarosław), przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę 

Nr 346/XLV/2024 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia ze Związkiem 

Powiatów „Moniecko - Augustowskim” określającego warunki współdziałania w zakresie 

realizacji zadania pn. „Poprawa jakości infrastruktury drogowej drogi powiatowej 

przebiegającej przez powiat Moniecki i powiat Augustowski - przebudowa z rozbudową drogi 

powiatowej Nr 1220B Dolistowo Stare - Jasionowo” dofinansowywanego ze środków 

Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych, w tym przekazania 

wpłaty tytułem pokrycia części wkładu własnego Związku Powiatów „Moniecko - 

Augustowskiego”. 

 

Ad. pkt 21) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z miejsc 

noclegowych w Zespole Placówek Młodzieżowych Szkolnym Schronisku Młodzieżowym nr 

2 w Augustowie. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w 

sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z miejsc noclegowych w Zespole Placówek 

Młodzieżowych Szkolnym Schronisku Młodzieżowym Nr 2 w Augustowie został przekazany w 

materiałach na sesję. Projekt uchwały został omówiony i zaopiniowany na posiedzeniu 

Komisji Spraw Społecznych oraz na Komisji Budżetu i Finansów. (projekt uchwały stanowi 

załącznik Nr 22 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Spraw Społecznych 

Joannie Lisek, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 23 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu członkowi Komisji Budżetu i Finansów  Andrzejowi 
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Bukowskiemu, który poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 24 do protokołu) 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie.  

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 13) 13 

głosami „za” (Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jeruć Michał, 

Kaszuba Maciej Daniel, Kotarski Michał, Lisek Joanna, Mursztyn Andrzej, Protasiewicz 

Wojciech Marek, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, Sobolewski Mieczysław Lucjan, 

Szlaszyński Jarosław), przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę 

Nr 347/XLV/2024 w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z miejsc noclegowych 

w Zespole Placówek Młodzieżowych Szkolnym Schronisku Młodzieżowym nr 2 w 

Augustowie. 

Ad. pkt 22) Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji konkursowej do 

przeprowadzenia konkursu na stanowisko Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zespołu 

Zakładów Opieki Długoterminowej w Augustowie. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w 

sprawie powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko 

Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Długoterminowej w 

Augustowie został przekazany w materiałach na sesję. (projekt uchwały stanowi załącznik Nr 

25 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu. 

Starosta Jarosław Szlaszyński powiedział, że w związku z faktem, że kończy się umowa z 

Panią Krystyną Wilczewską, obecną Dyrektor SPZZOD, jest konieczność przeprowadzenia 

konkursu na to stanowisko. Zgodnie z rozporządzeniem Ministra Zdrowia, Rada Powiatu ma 

obowiązek powołać komisję w określonym składzie i przepisy określają, że członkiem komisji 

powinien być wskazany przedstawiciel Rady Społecznej SPZZOD, Rada Społeczna wskazała 

Pana Dariusza Szkiłądzia, jak również w skład tej komisji musi wejść lekarz i zaproponowano 

Panią Beatę Biedulewicz, lekarza pracującego w SP ZZOD, która wyraziła zgodę na pracę w 

komisji. 

Starosta powiedział, że do składu Komisji proponuje ponadto: 

1. Panią Joannę Lisek, Przewodniczącą Komisji Spraw Społecznych Rady Powiatu i 

jednocześnie wnioskuje, aby Pani Joanna Lisek była przewodniczącą tej Komisji, 

2. Radnego Michała Jerucia, który jest również członkiem Komisji Spraw Społecznych Rady 

Powiatu, 

3. Radnego Marka Dobkowskiego, przedstawiciela Zarządu Powiatu. 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że zgodnie z przedłożonym projektem uchwały, 

Rada Powiatu ma powołać komisję w pięcioosobowym składzie, czterech przedstawicieli 



31 
 

Rady Powiatu, w tym jeden lekarz oraz jedna osoba wytypowana przez Radę Społeczną 

SPZZOD w Augustowie. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy są inne zgłoszenia. 

Głos zabrał Radny Maciej Kaszuba, który powiedział, że w uzasadnieniu do tego projektu jest 

informacja, że taka komisja konkursowa może składać się z sześciu osób i w związku z tym 

zgłasza do składu Komisji Radnego Michała Kotarskiego. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu. 

Starosta Jarosław Szlaszyński zaproponował, aby określić skład liczebny komisji konkursowej, 

a następnie skład osobowy komisji. Podkreślił, że zaproponował nieparzysty, pięcioosobowy 

skład Komisji z przedstawicielami Komisji Spraw Społecznych i Zarządu Powiatu. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy Radny Maciej Kaszuba podtrzymuje swój wniosek. 

Radny Maciej Kaszuba powiedział, że podtrzymuje swój wniosek. 

Przewodniczący Rady Powiatu o godzinie 15.06 ogłosił przerwę w obradach w celu 

przygotowania procedur działania. 

Wznowienie obrad nastąpiło o godzinie 15.20. Na sali obrad było obecnych 13 radnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że zgodnie z wnioskiem Pana Starosty odbędzie 

się głosowanie nad składem liczebnym komisji konkursowej.  

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie w sprawie ustalenia maksymalnej 

liczby członków komisji konkursowej w liczbie 5. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 13) 

8  głosami „za” (Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jeruć Michał, 

Lisek Joanna, Mursztyn Andrzej, Protasiewicz Wojciech Marek, Szlaszyński Jarosław), przy 3 

głosach ,,przeciwnych’’ (Kaszuba Maciej Daniel, Kotarski Michał, Rusiecki Piotr) i 2 głosach 

,,wstrzymujących’’ (Puczyłowska Elżbieta, Sobolewski Mieczysław Lucjan) ustaliła skład 

komisji konkursowej w liczbie 5 osób. 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że wobec tego, że jest czterech kandydatów do 

udziału w komisji, nastąpi głosowanie na poszczególnych kandydatów. Do składu Komisji 

wejdzie osoba z największą liczbą głosów. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy radni: Joanna Lisek, Michał Jeruć, Marek 

Dobkowski, Michał Kotarski wyrażają zgodę na kandydowania do komisji konkursowej. 

Zapytani Radni wyrazili zgodę. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie za ustaleniem przedstawiciela do 

komisji konkursowej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko Dyrektora Samodzielnego 

Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Długoterminowej w Augustowie Pani Joanny Lisek. 
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Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 13) 

9  głosami „za” ( Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jeruć Michał, 

Lisek Joanna, Mursztyn Andrzej, Protasiewicz Wojciech Marek, Sobolewski Mieczysław Lucja, 

Szlaszyński Jarosław) przy 4 głosach ,,przeciwnych’’ (Kaszuba Maciej Daniel, Kotarski Michał, 

Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr) i braku głosów ,,wstrzymujących’’. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie za ustaleniem przedstawiciela do 

komisji konkursowej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko Dyrektora Samodzielnego 

Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Długoterminowej w Augustowie Pana Michała Jerucia. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 13) 

10 głosami „za” (Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jeruć Michał, 

Lisek Joanna, Mursztyn Andrzej, Protasiewicz Wojciech Marek, Rusiecki Piotr, Sobolewski 

Mieczysław Lucjan, Szlaszyński Jarosław), przy 3 głosach ,,przeciwnych’’ (Kaszuba Maciej 

Daniel, Kotarski Michał, Puczyłowska Elżbieta) i braku głosów ,,wstrzymujących’’. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie za ustaleniem przedstawiciela do 

komisji konkursowej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko Dyrektora Samodzielnego 

Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Długoterminowej w Augustowie Pana Marka 

Dobkowskiego. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 13) 

11 głosami „za” (Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jeruć Michał, 

Lisek Joanna, Mursztyn Andrzej Protasiewicz Wojciech Marek, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki 

Piotr, Sobolewski Mieczysław Lucjan, Szlaszyński Jarosław), przy 2 głosach ,,przeciwnych’’ 

(Kaszuba Maciej Daniel, Kotarski Michał) i braku głosów ,,wstrzymujących’’. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie za ustaleniem przedstawiciela do 

komisji konkursowej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko Dyrektora Samodzielnego 

Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Długoterminowej w Augustowie Pana Michała 

Kotarskiego. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 13) 

6 głosami „za” (Kaszuba Maciej Daniel, Kotarski Michał, Protasiewicz Wojciech Marek, 

Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, Sobolewski Mieczysław Lucjan) przy 7 głosach 

,,przeciwnych’’ (Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jeruć Michał, 

Lisek Joanna, Mursztyn Andrzej, Szlaszyński Jarosław) i braku głosów ,,wstrzymujących’’. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że zgodnie z głosowaniem największą liczbę 

głosów otrzymali: Radny Marek Dobkowski, Radny Michał Jeruć i Radna Joanna Lisek. 

Najmniejszą liczbę głosów uzyskał Radny Michał Kotarski. 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że nastąpi głosowanie nad pełnym składem 

komisji konkursowej. 
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O głos poprosił Mecenas Marcin Bogdan, który powiedział, że zanim nastąpi głosowanie nad 

pełnym składem komisji konkursowej, należy wskazać przewodniczącego komisji 

konkursowej. 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że Pan Starosta zaproponował, aby Radna Joanna 

Lisek była przewodniczącą komisji konkursowej. Następnie zapytał, czy są inne propozycje. 

Radna Elżbieta Puczyłowska powiedział, że Radny Marek Dobkowski zdobył największą liczbę 

głosów i może on powinien pełnić tę funkcję. 

Nie zgłoszono innych propozycji. 

Starosta powiedział, że zaproponował kandydaturę Radnej Joanny Lisek. Natomiast w 

związku z taką sytuacją należałoby zapytać, czy Radna Joanna Lisek oraz Radny Marek 

Dobkowski wyrażają zgodę na pełnienie funkcji przewodniczącego komisji konkursowej. 

Radna Joanna Lisek wyraził zgodę na pełnienie tej funkcji, zaś Radny Marek Dobkowski nie 

wyraził zgody. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że wobec czego można przejść do głosowania nad 

projektem uchwały w sprawie powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia konkursu 

na stanowisko Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki 

Długoterminowej w Augustowie w składzie: 

1) Pani Joanna Lisek - przedstawiciel Powiatu Augustowskiego – przewodnicząca komisji, 

2) Pan Michał Jeruć - przedstawiciel Powiatu Augustowskiego – członek komisji, 

3) Pan Marek Dobkowski - przedstawiciel Powiatu Augustowskiego – członek komisji, 

4) Beata Biedulewicz - przedstawiciel Powiatu Augustowskiego – członek komisji, lekarz, 

5) Dariusz Jan Szkiłądź - przedstawiciel Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego 

Zespołu Zakładów Opieki Długoterminowej w Augustowie – członek komisji. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie.  

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 13) 

9 głosami „za” (Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jeruć Michał, Lisek 

Joanna, Mursztyn Andrzej, Protasiewicz Wojciech Marek, Sobolewski Mieczysław Lucjan, 

Szlaszyński Jarosław) przy 1 głosie ,,przeciwnym’’ (Kotarski Michał) i 3 głosach 

,,wstrzymujących’’ (Kaszuba Maciej Daniel, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr) podjęła 

uchwałę Nr 348/XLV/2024 w sprawie powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia 

konkursu na stanowisko Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki 

Długoterminowej w Augustowie. 

Ad. pkt 23) Podjęcie uchwały przyjmującej stanowisko w sprawie przebudowy drogi 

krajowej nr 8 na odcinku Białystok – Augustów – Raczki do parametrów drogi ekspresowej. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że projekt uchwały przyjmujący stanowisko w 

sprawie przebudowy drogi krajowej nr 8 na odcinku Białystok – Augustów – Raczki do 
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parametrów drogi ekspresowej został przekazany w materiałach na sesję. (uchwała stanowi 

załącznik nr 26 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu. 

Starosta powiedział, że ustawicznie podejmowane są działania, aby kręgosłup układu 

komunikacyjnego województwa podlaskiego tj. droga Raczki - Augustów - Białystok miała 

parametry 2+2 czyli parametry drogi ekspresowej. Jest to niesłychanie ważna droga dla 

mieszkańców Augustowa i Powiatu Augustowskiego, w związku z tym przedkładany jest 

powyższy projekt uchwały. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 13) 13 

głosami „za” (Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jeruć Michał, 

Kaszuba Maciej Daniel, Kotarski Michał, Lisek Joanna, Mursztyn Andrzej, Protasiewicz 

Wojciech Marek, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, Sobolewski Mieczysław Lucjan, 

Szlaszyński Jarosław) przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i ,,wstrzymujących’’ podjęła uchwałę 

Nr 349/XLV/2024 przyjmującą stanowisko w sprawie przebudowy drogi krajowej nr 8 na 

odcinku Białystok – Augustów – Raczki do parametrów drogi ekspresowej. 

Ad. pkt 24) Sprawozdania z pracy Komisji Rady Powiatu za 2023 rok. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Komisje Rady Powiatu na swoich 

posiedzeniach przygotowały sprawozdania z działalności za 2023 r. Sprawozdania zostały 

przekazane w materiałach na sesję. (sprawozdania stanowią załączniki nr 27, nr 28, nr 29, nr 

30, nr 31 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Mieczysławowi Sobolewskiemu. 

Radny Mieczysław Sobolewski powiedział, że na sesji grudniowej prosił, aby Pan Starosta 

wystąpił z wnioskiem do Pana Burmistrza o podjęcie działań mających na celu poprawę 

infrastruktury oświetleniowej na ulicy Wypusty w Augustowie. 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że poruszona kwestia nie dotyczy omawianego 

punktu porządku obrad, sprawa poruszona przez Radnego może być omawiana w punkcie 

26. Wolne wnioski. 

Radni nie zgłosili więcej pytań i uwag do przedłożonych sprawozdań. 

Ad. pkt 25) Przyjęcie protokołów: XLIII/23 z dnia 22 grudnia 2023 r., XLIV/24 z dnia 6 marca 

2024 r. 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Mursztyn poinformował radnych, że w tym punkcie 

mogą wnosić uwagi do protokołu XLIII/23 z dnia 22 grudnia 2023 r. 

Radni nie zgłosili uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Mieczysławowi Sobolewskiemu. 
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Radny Mieczysław Sobolewski powiedział, że na sesji grudniowej zwrócił się do Pana Starosty 

o skierowanie do Burmistrza Augustowa wniosku o przebudowę oświetlenia na ulicy 

Wypusty w Augustowie. Dodał, że w przypadku podjęcia takich kroków przez samorząd 

miejski, można byłoby podjąć się realizacji chodnik na tej ulicy, co już leżałoby w gestii 

Powiatu. Radny podkreślił, że zdaje sobie sprawę, iż współpraca z Miastem jest trudna, a 

samorząd miejski nadal zalega z zapłatą za wykonane oświetlenie na ulicy Rajgrodzkiej. 

Odnosząc się do wystąpienia Radnego Mieczysława Sobolewskiego, Starosta powiedział, że 

w sytuacji, kiedy Miasto nie rozliczyło się z realizacji oświetlenia na ulicy Rajgrodzkiej, 

występowanie do Burmistrza Augustowa o kolejną wspólną inwestycję jest problematyczne. 

Starosta podkreślił, że podczas referowania sprawozdania z pracy Zarządu Powiatu, 

poinformował o podejmowanych priorytetowych działaniach i planach inwestycyjnych, w 

tym między innymi o realizacji ulic Turystycznej i Dworcowej w Augustowie. Zadanie, o które 

wnioskuje Radny, pozostaje do realizacji i nic nie stoi na przeszkodzie, aby w tym roku 

budżetowym zostało przyjęte jako priorytetowe przez kolejną Radę Powiatu. 

Radni nie zgłosili więcej pytań i uwag. 

Przewodniczący Rady Powiatu przystąpił do głosowania w sprawie przyjęcia protokołu Nr 

XLIII/23 z dnia 22 grudnia 2023 r. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania - 13) 12 

głosami „za” (Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jeruć Michał, 

Kaszuba Maciej Daniel, Kotarski Michał, Lisek Joanna, Mursztyn Andrzej, Protasiewicz 

Wojciech Marek, Rusiecki Piotr, Sobolewski Mieczysław Lucjan, Szlaszyński Jarosław) przy 

braku głosów ,,przeciwnych’’ i 1 głosie ,,wstrzymującym’’ (Puczyłowska Elżbieta) przyjęła 

protokół Nr XLIII/23 z dnia 22 grudnia 2023 r. 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Mursztyn poinformował radnych, że w tym punkcie 

mogą wnosić uwagi do protokołu Nr XLIV/24 z dnia 6 marca 2024 r. 

Radni nie zgłosili uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Powiatu przystąpił do głosowania w sprawie przyjęcia protokołu Nr 

XLIV/24 z dnia 6 marca 2024 r. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania - 13) 12 

głosami „za” (Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jeruć Michał, 

Kaszuba Maciej Daniel, Lisek Joanna, Mursztyn Andrzej, Protasiewicz Wojciech Marek, 

Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, Sobolewski Mieczysław Lucjan, Szlaszyński Jarosław) 

przy braku głosów ,,przeciwnych’’ i 1 głosie ,,wstrzymującym’’ (Kotarski Michał) przyjęła 

protokół Nr XLIV/24 z dnia 6 marca 2024 r. 

Ad. pkt 26) Wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że wpłynęła uchwała Regionalnej Izby 

Obrachunkowej z dnia 19 stycznia 2024 r. w sprawie wyrażenia opinii o prawidłowości 

planowanej kwoty długu oraz możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w 
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uchwale budżetowej na 2024 rok Powiatu Augustowskiego. RIO pozytywnie zaopiniowała 

prawidłowość planowanej kwoty długu Powiatu Augustowskiego i możliwość sfinansowania 

deficytu budżetu na 2024 rok Powiatu Augustowskiego.(uchwała stanowi załącznik nr 32 do 

protokołu) 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że w dniu 23 stycznia 2024 r. 

wpłynęło pismo od Wojewody Podlaskiego, który wnosił o przeprowadzenie postępowania 

wyjaśniającego w sprawie sprawowania mandatu przez Radną Rady Powiatu w Augustowie. 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że na jego pismo z dnia 25 stycznia 2024 r., Radna 

przedłożyła wyjaśnienia. W dniu 8 lutego 2024 r. tematem tym zajmowała się Komisja 

Rewizyjna, która przedłożyła rezultaty pracy. W piśmie Przewodniczący Komisji przedstawił 

jednogłośnie sformułowane przez członków stanowisko, że „na podstawie zgromadzonych 

danych członkowie nie widzą podstaw do wygaszenia mandatu Radnej, a zatem nie 

skorzystają z inicjatywy uchwałodawczej celem przedstawienia Radzie Powiatu projektu 

uchwały w zakresie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu Radnej.” 

Dnia 19 lutego 2024 r. stanowisko o takiej treści zostało przedłożone Wojewodzie 

Podlaskiemu. Dotychczas nie wpłynęła żadna korespondencja w tej sprawie. 

Przewodniczący Rady Powiatu przypomniał o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych 

według stanu na 31 grudnia 2023 roku w ustawowym terminie do 30 kwietnia br. razem z 

rozliczeniem PIT. Druki oświadczeń są do pobrania w Biuletynie Informacji Publicznej na 

stronie internetowej Starostwa.(pismo stanowi załącznik nr 33 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Michałowi Kotarskiemu. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że nie rozumie dlaczego radni nie chcieli rozszerzyć liczby 

członków komisji konkursowej do 6 osób. Radny dodał, że była taka możliwość prawna i 

chciał też uczestniczyć w pracach tej komisji. Decyzję Rady Powiatu pozostawia do oceny 

mieszkańców powiatu. 

Następnie Radny Michał Kotarski zapytał o zdarzenie, jakie miało miejsce w ostatnim 

miesiącu w SP ZOZ w Augustowie i sposobie jego załatwienia. Radny zapytał, czy w związku z 

taką sytuacją, wpłynęły skargi do Starostwa Powiatowego, czy też do dyrekcji szpitala. 

Następnie zapytał, czy sprawdzane są uprawnienia kadry lekarskiej zatrudnionej ze 

wschodniej granicy. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Mieczysławowi Sobolewskiemu. 

Radny Mieczysław Sobolewski w swojej wypowiedzi poruszył kwestię budowy sali 

gimnastycznej przy ACE w Augustowie. Przypomniał o wniosku, który był kierowany przez 

Dyrektora ACE w Augustowie w 2021 r. o zmianę planu zagospodarowania przestrzennego, 

co dawałoby możliwość zbudowania obiektu sportowego. Do dnia dzisiejszego nie dokonano 

zmian w tym planie. Radny zaapelował o współpracę w tym zakresie i nieutrudnianie 

podejmowanych działań. 
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Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że musi opuścić salę obrad i przekazuje 

prowadzenie obrad Wiceprzewodniczącemu Rady Powiatu Wojciechowi Protasiewiczowi. 

Salę obrad opuścili Przewodniczący Rady Powiatu oraz Radny Andrzej Bukowski. W obradach 

uczestniczyło 11 radnych. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Mieczysławowi Sobolewskiemu. 

Radny Mieczysław Sobolewski przypomniał o działaniach, jakie podjął w celu pozyskania 

dofinansowania na budowę sali gimnastycznej. Radny podkreślił w swoim wystąpieniu, że 

były kierowane pisma do radnych miejskich i do Przewodniczącej Rady Miejskiej o działania 

w tej sprawie. Plan zagospodarowania przestrzennego został zmieniony, natomiast nie w 

tym zakresie, o jaki wnioskował Zarząd Powiatu. Pozostaje wątpliwość, czy takie zmiany 

zostaną dokonane. Radny Mieczysław Sobolewski przypomniał, że Radny Michał Kotarski 

podczas sesji grudniowej mówił o zaawansowanych pracach w tym zakresie, natomiast nie są 

one widoczne. Radny Mieczysław Sobolewski podkreślił w swojej wypowiedzi, że pozyskano 

9 mln zł na budowę sali gimnastycznej i będzie to z wielką szkodą, jeżeli środki nie zostaną 

spożytkowane, tym bardziej, że na obiekt czeka wiele osób. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu. 

Starosta Jarosław Szlaszyński odniósł się do pytania Radnego Michała Kotarskiego, 

informując, że do Starostwa Powiatowego nie wpłynęły skargi od pacjentów szpitala. W 

kwestii ewentualnych skarg złożonych do Szpitala, odpowiedzi udzieli Dyrektor SP ZOZ. 

Poinformował, że całokształt sprawy analizuje Policja, a o wynikach tego postępowania 

zostanie poinformowana Rada Powiatu. Starosta powiedział, że brakuje lekarzy do pełnienia 

dyżurów w nocy i w dni świąteczne, na tych dyżurach pracują lekarze najczęściej na 

podstawie umowy zlecenia. W tym przypadku została zawarta umowa zlecenie na pełnienie 

dyżurów z lekarz internistą, która przedstawiła stosowne uprawnienia i zaświadczenia. Z 

przekazanych informacji wynika, że lekarz pełniła dwa dyżury, natomiast na trzecim dyżurze 

zaczęła zachowywać się „niekonwencjonalnie”. Starosta podkreślił, że zanim dokona się 

oceny sytuacji, należy poczekać na wyniki postępowania wyjaśniającego prowadzonego 

przez Policję. Dyrektor szpitala złożyła sprawozdanie z podjętych działań, informując, że po 

tym incydencie, dbając o dobro szpitala, rozwiązała umowę zlecenie z tym lekarzem. 

Starosta odniósł się do pytania dotyczącego sprawdzania kwalifikacji kadry medycznej ze 

wschodniej granicy. Poinformował, że nie ma takiej możliwości, aby w szpitalu pracowali 

lekarze bez kwalifikacji. 

Następnie Starosta odnosząc się do wypowiedzi Radnego Michała Kotarskiego w kwestii 

wyboru członków do komisji konkursowej. Poinformował, że intencje, co do składu tej 

komisji były czytelne i w jej skład wchodzą przedstawiciele wszystkich gremiów tj. 

przedstawiciel Rady Społecznej SP ZZOD, który jest wymagany, lekarz, dwóch członków Rady 

Powiatu i jeden członek Zarządu. 
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Starosta odniósł się do poruszonej przez Radnego Mieczysława Sobolewskiego kwestii 

planowanej budowy sali gimnastycznej. Na sesji grudniowej ubiegłego roku padły 

zapewnienia, że zmiana planu zagospodarowania przestrzennego zostanie dokonana i 

stworzy to możliwość budowy sali gimnastycznej przy ACE. Natomiast takie zmiany nie 

nastąpiły. Miasto przekazało plan zagospodarowania przestrzennego obejmujący tereny 

położone przy ujściu rzeki Netty z jeziora Necko, natomiast nie we wnioskowanym zakresie. 

Starosta powiedział, że prowadzone działania w żaden sposób nie przyczyniły się do tego, 

aby obiekt mógł powstać. Powstaje pytanie, czy Burmistrz Augustowa weźmie 

odpowiedzialność w tej sytuacji. Nie wziął odpowiedzialności i nie zapłacił zaległych środków 

finansowych za wykonane oświetlenie na ulicy Rajgrodzkiej w Augustowie. Nie wziął 

odpowiedzialności za wezwanie Starosty do usunięcia śmieci z działki, której właścicielem nie 

jest Starosta i nadal prowadzi działania, pomimo, iż informacja o właścicielu została 

sprostowana. Kolejnym przykładem mogą być wnioski o pozwolenie na budowę, które 

Miasto składa do Wydziału Architektury i Budownictwa. Pracownicy Wydziału przystępują do 

rozpatrywania wniosku, a za tydzień, dwa przychodzi pismo o wycofanie wniosku. Następny 

przykład dotyczy ul. Mazurskiej. Miasto wystąpiło o opinię dotyczącą jej przebudowy, co 

wynika z przepisów prawnych. Na postanowienie Zarządu Powiatu, zawierające w części 

opinię negatywną, Burmistrz złożył zażalenie do Samorządowego Kolegium Odwoławczego, 

które postanowieniem z 11 marca 2024 r. stwierdziło niedopuszczalność zażalenia złożonego 

przez Gminę Miasto Augustów na postanowienie Zarządu Powiatu. Starosta powiedział, że 

takich przykładów jest więcej. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Michałowi Kotarskiemu. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że dziękuje za wyjaśnienia dotyczące szpitala. Dodał, że 

deklarował, że może bezpłatnie wziąć udział w pracach komisji konkursowej. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu powiedział, że Radny Michał Kotarski nie powinien brać 

personalnie wyników głosowania, gdyż radni, którzy głosowali zapewne przyjęli stanowisko, 

że komisja powinna składać się z nieparzystej liczby osób. W praktyce wiadomo, że przy 

parzystej liczbie osób powstają trudności przy podejmowaniu jednomyślnych decyzji. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Mieczysławowi Sobolewskiemu. 

Radny Mieczysław Sobolewski zaapelował do Radnego Michała Kotarskiego, aby podjął 

działania, które spowodują, że Burmistrz Augustowa podejmie działania i plan 

zagospodarowania przestrzennego zostanie zmieniony. Radny podkreślił, że z sali 

gimnastycznej będzie korzystało wiele osób m.in. nauczyciele wychowania fizycznego, 

uczniowie, czy też mieszkańcy Augustowa. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu. 

Starosta Jarosław Szlaszyński odnosząc się do kwestii służby zdrowia podkreślił, że o ok. 40% 

zwiększyła się liczby pacjentów w szpitalu. Poinformował, że od 15 kwietnia zostanie 

uruchomiona Poradnia Dermatologiczna. Są to działania mające na celu podniesienie jakości 

świadczonych usług. Starosta podkreślił, że nie chciałby, aby ten jeden incydent, o którym 
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była wcześniej mowa, przysłonił szereg dobrych działań podejmowanych w szpitalu. O tym 

co jest do poprawy, należy mówić i takie działania będą podejmowane. Rynek medyczny jest 

trudny i brakuje lekarzy. Procedury są coraz droższe, przy czym NFZ nie opłaca wszystkich 

świadczeń wykonywanych przez szpital. Szpital jest zbilansowany i jest to wielki sukces. 

Następnie Starosta wraz z Wiceprzewodniczącym złożyli życzenia z okazji Świąt 

Wielkanocnych. 

Ad. pkt 27) Zakończenie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady Powiatu podziękował 

Radnym za udział w obradach i o godz. 16.07 zamknął obrady XLV sesji Rady Powiatu w 

Augustowie. 

Przewodniczący Rady Powiatu 

w Augustowie 

Andrzej Mursztyn 

 

Protokołowała: 

Urszula Cudnowska 


